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Protokół Nr XLVI/2017 

z sesji Rady Gminy w Klimontowie 

odbytej w dniu 29 listopada 2017 r.  
 

 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Klimontowie. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 13.00. 

Obradom sesji przewodniczył pan Czesław Fijałkowski, Przewodniczący Rady 
Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Wójt Gminy Klimontów, pan 
Edward Przytuła– Zastępca Wójta Gminy, kierownicy jednostek organizacyjnych 
gminy, sołtysi, publiczność - jak listy obecności stanowiące załącznik do 
niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XLVI/320/17 do Nr XLVI/331/17. Uchwały podjęto 
w głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2017 r., poz. 1875). 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Mieczysława Krasowska, Rafał Król, Grzegorz 
Mucha.  

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Fijałkowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady XLVI sesji Rady 
Gminy. Serdecznie powitał wysoką Radę, władze gminy na czele z panem Wójtem 
Markiem Goździewskim, sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych 
gminy i wszystkich, którzy przybyli na dzisiejszą sesję. Na podstawie listy 
obecności stwierdził wystarczające quorum do podejmowania uchwał. Obecnych 
jest 12 radnych. Odczytał proponowany porządek obrad.  

Po jego odczytaniu pan Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi względnie 

inne propozycje do proponowanego porządku obrad.  

Innych propozycji nie zgłoszono.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał kto jest za przyjęciem proponowanego 

porządku obrad sesji.  

Za: 11, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było (w chwili głosowania 

na sesji obecnych było 11 radnych). Porządek obrad został przyjęty.  
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Porządek obrad sesji 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Przedstawienie projektu budżetu gminy na 2018 r.  
7. Podatki i opłaty lokalne na 2018 r.  

a. obniżenie ceny żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego, 
b. określenie stawek podatku od nieruchomości, 
c. określenie stawek podatku od środków transportowych, 
d. wprowadzenie opłaty targowej, 
e. wprowadzenie zwolnień przedmiotowych od podatku od 

nieruchomości, 
f. wprowadzenie zwolnień przedmiotowych od podatku od środków 

transportowych. 
8. Zmiany w budżecie gminy na 2017 r.  
9. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2017 - 2031. 
10. Przyjęcie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 r.  
11. Zatwierdzenie planu pracy Gminnego Ośrodka Kultury na 2018 r.  
12. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XXXI/2016/16 Rady Gminy w 

Klimontowie z dnia 14 listopada 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej 
obsługi finansowej, organizacyjnej i administracyjnej jednostek 
organizacyjnych Gminy Klimontów zaliczonych do sektora finansów 
publicznych oraz zmiany statutu ZEASiP w Klimontowie.  

13. Zmiana nazwy siedziby obwodowej komisji wyborczej.  
14. Dyskusja nad przywróceniem praw miejskich dla Klimontowa.  
15. Wnioski, zapytania, informacje. 
16. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 
17. Zakończenie sesji. 

Pan Przewodniczący Rady, - Prośba do Państwa wyjątkowa taka, żeby w swoich 

wypowiedziach jak będzie dyskusja, a będzie na pewno, możliwie się streszczać 

ze względu na to, że są osoby wśród radnych, które już do mnie przychodziły z 

prośbą o zwolnienie gdzieś koło godz. 12-tej, ponieważ odbywać się będzie 

pogrzeb osoby, którą oni znali, byli zżyci i wcale się nie dziwię, że chcą 

uczestniczyć w tym pogrzebie.  
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Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady – Mamy do przyjęcia cztery protokoły: protokół z 29 

września 2017 r. (sesja ogólna), protokół z 10 października 2017 r.(sesja zwołana 

na wniosek), protokół z 14 listopada 2017 r. (sesja zwołana na wniosek) i protokół 

z 21 listopada 2017 r. (sesja zwołana na wniosek). Wyrażam przekonanie, że 

Państwo zapoznaliście się z protokołami. Jeżeli są uwagi do któregokolwiek z 

protokołów to proszę bardzo. Nie widzę. Nie ma uwag.  

Poddał protokoły pod głosowanie. Za: 11, głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się nie było. Protokoły zostały przyjęte. 

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Wójt Goździewski złożył sprawozdanie z działalności w okresie między 

sesyjnym.  

 Witam panie Przewodniczący, witam szanowną Radę, witam kierowników 

jednostek organizacyjnych, witam Państwa sołtysów, witam gości przybyłych 

na sesję. Szanowni Państwo przedstawię w telegraficznym skrócie te dwa 

miesiące od kiedy była sesja ogólna. Nie wszystko wszyscy wiedzą. Radni sesje 

mają troszeczkę częściej, bo ten ostatni okres września, października to 

dostaliśmy sporo promes i trzeba było te sesje robić szybkie w ciągu kilku dni, 

żeby pozatwierdzać pieniążki i żeby zacząć realizację. Pani Wojewoda pod 

koniec roku uruchomiła jeszcze rezerwy i tak w ciągu miesiąca, dwóch 

kilkanaście tych promes musieliśmy wprowadzić do budżetu, ogłaszać szybko 

sesję i to wszystko przegłosowywać, żeby te pieniądze można było uruchomić 

i ogłosić przetargi. Szanowni Państwo jeśli chodzi o działania gminy to w dniu 

26.10.2017 r. złożyliśmy wniosek do konkursu w ramach rewitalizacji 

Klimontowa. Wniosek opiewa na wartość 5 333 000 zł. Jest to duży wniosek. 

Dofinansowanie z Unii jest ok. 4 000 000 zł. Na te inwestycje Klimontów był 

przez 3 lata wstrzymywany, żeby z tych środków można było skorzystać i te 

dofinansowanie uzyskać na te pozostałe inwestycje. Powiem w 

telegraficznym skrócie. Jest kilka takich obrębów, które zakwalifikowały się 

do projekty. Stadion na ul. Zysmana – dojazd przez stadion, budynek siłowni, 

mobilna scena i zmieścił się jeszcze basen odkryty. Teren naokoło OPSu – czyli 

utwardzenie miejsc postojowych, jest tam remont budynku magazynowego, 

docieplenie stolarki okiennej i drzwiowej, szalet, deptak, kosze, ławki, 

zieleniaczek i wymiana ogrodzenia od strony sąsiadów. Ul. Szkolna – 
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utwardzenie placu tam gdzie parking jest przed szkołą, przebudowa części 

przedszkola pod żłobek. Jeśli chodzi o plac Mickiewicza to tam planujemy 

szalet z prawdziwego zdarzenia, ogrzewany, dwustanowiskowy. Jeśli chodzi o 

OSP Klimontów, bo były takie zgłoszenia od naszych strażaków z Klimontowa 

i tam przewidzianych jest kilka takich urządzeń, które obiecywane od dawana 

mieli, m.in. ściana, tunel, kładka, jakieś węże. Takie podstawowe elementy do 

ćwiczeń, żeby młodzi strażacy mogli tam przygotowywać się do zawodów, do 

tych działań strażackich. Jeśli chodzi o teren wokół mleczarni – chodniki, część 

miejsc postojowych, przebudowa budynku parter dla osób starszych, remont 

zewnętrzny budynku, docieplenie i zagospodarowanie terenu wokół. Jeśli 

chodzi o plac przed gminą – chodniki, alejki, chcemy w tym obrębie kupić 

kontener pod punkt informacji turystycznej, ławki, wymiana koszy, 

uzupełnienie zieleni. Wchodzi nam również o Zakład Komunalny, teren wokół 

Zakładu – to byłby remont budynków warsztatowych, monitoring w 

Klimontowie, na chwilę obecną monitoring w Klimontowie można 

powiedzieć, że jest on do wymiany bo urządzenia zużywają się. Trzeba będzie 

ten monitoring na terenie Klimontowa poprawić. Cały czas wpływają pisma, 

żeby ten monitoring osobom zainteresowanym udostępniać, bo są różne 

zdarzenia na terenie miasteczka. Jeśli chodzi o budynek osiedla - mamy tam 

siłownię zewnętrzną, ciąg pieszo jezdny koło ośrodka. Ul. Partyzantów – 

droga, ul. Batalionów Chłopskich – droga z otoczeniem, ul. Jasińskiego – 

deptak przed kościołem i to wszystko co nam mogło się zmieścić. Jeśli wniosek 

Urząd Marszałkowski nam zaakceptuje pozytywnie i znajdziemy się na liście 

to będziemy go realizować. Ogłosimy przetarg. Gdyby okazało się po 

przetargu, że tych środków jeszcze nam zostanie będzie może i 

prawdopodobne, że jeszcze jakieś zadania do tej rewitalizacji dołożymy. Na 

obecną chwilę tak wygląda wniosek. Procentowo jest on podzielony, bo nie 

można było środków przeznaczyć na jeden cel. Każda grupa środków musiała 

we wniosku mieć maksimum 30 %, dlatego jest to podzielone sektorami. 

Trochę budowy, trochę dróg, trochę innych tematów związanych z 

odpoczynkiem. Tak to trzeba było podzielić, nie można było przeznaczyć całej 

kwoty na drogi. Jest to urozmaicony wniosek, mamy dobrą punktację, jestem 

dobrej myśli, że ten wniosek dla Klimontowa przejdzie i rozpocznie się jego 

realizacja w następnym roku po półroczu czy na jesieni.  

 W dniu 17.11.2017 r. złożyliśmy wniosek na dofinansowanie „Wytwarzanie i 

dystrybucja energii ze źródeł odnawialnych”. Te programy parasolowe, na 

które były spotkania, te osoby, które się zdeklarowały, że będą montować na 

swoich domach te odnawialne źródła. Wartość wniosku jest na 6 149 000 zł, 
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wkład dofinansowujący ok. 3 000 000 zł. Projekt zakłada założenie 

kolektorów słonecznych ok. 243 jednostki i wytwarzanie energii elektrycznej 

dla ok 107 mieszkańców. Jest to duży wniosek. Początkowo chcieliśmy 

składać to z którąś gminą, ale okazało się, że ta ilość, która jest 

zaprojektowana jest na maksymalną kwotę i nie było potrzeby wchodzić w 

jakieś kooperacje z innymi gminami.  

 Od 01.12.2017 r . do 30.12.2017 r. jest uruchomiony nabór na utylizację 

azbestu. Proszę Państwo sołtysi składać wnioski, lub przekazywać tę 

informacje zainteresowanym osobom. Gmina wnioski przyjmuje. W 

następnym roku będziemy starać się uruchomić ten program z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska.  

 Odnośnie dróg. Przedstawię wszystkie te drogi, które są rozpoczęte. Pogoda 

popsuła nam się. Najlepiej jakby ze 20 dni była ładna pogoda to by po 

dokańczał te wszystkie drogi. W ostatnim miesiącu było kilka promes. Pani 

Wojewoda uruchomiła środki i tak. 23.11.2017 r. podpisano umowę na 

przebudowę drogi Borek Klimontowski – Kępie – Byszów 300 m. W 

następnym tygodniu firma ma wchodzić na te drogę i ją budować. Rozpoczęto 

remont drogi Olbierzowice – Nowa Wieś tzw. Studzianki. Firma też już tam 

rozkopuje, sączki zakłada. Myślę, że w następnym tygodniu będzie 

zakończona ta inwestycja. Wartość zadania 168 000 zł, dofinansowanie 

133 000 zł. Rozpoczęto również remont drogi Płaczkowice przez wieś, 1,5 km. 

Podpisaliśmy już umowę na wykonawstwo 22.11.2017 r. Wartość zadania 

520 000 zł, dofinansowanie Wojewody 408 000 zł. Rozpoczęto remont mostu 

w Ułanowicach, widzę, że tam płyta jest już zalana. Remont niezbędny, bo 

most drewniany i co roku trzeba było go remontować. Dostaliśmy na to 

środki. Mówiłem już bodajże na jednej z sesji, że wystąpiłem do Wojewody o 

dodatkowe środki na dofinansowanie promesy, którą wcześniej 

otrzymaliśmy. Dostaliśmy te pieniądze – razem 126 000 zł od Wojewody. 

Koszt inwestycji – 260 000 zł. W tej chwili trwają prace związane z 

umacnianiem zjazdów. Praktycznie na ukończeniu jest droga w Pęchowie ok. 

700 mb i droga w m. Grabina 360 mb. To były te wcześniejsze promesy. Do 

użytkowania oddano i rozliczono wspólną inwestycję z powiatem. Jest to 

droga Goźlice, Przybysławice, Ossolin, Dziewków, 1800 m. Był pan Marszałek 

na otwarciu tej drogi. Wspólnie otwieraliśmy ten odcinek drogi. Cała 

inwestycja kosztowała 525 000 zł. Gmina z powiatem dołożyliśmy po 95 000 

zł do tej drogi. Rozliczyliśmy również środki na zabezpieczenie osuwiska w 

Ułanowicach. Była to wspólna inwestycja z powiatem. Wartość inwestycji 905 



str. 6 

 

000 zł. Powiat i gmina solidarnie dołożyli po 93 000 zł. Resztę sfinansowała 

Wojewoda.  

 Kosze na śmieci, które poplanowane były w funduszach sołeckich w tej chwili 

są już zakupione i są na Zakładzie Komunalnym. Będziemy je systematycznie 

montować przy przystankach.  

 Jeśli chodzi o wiaty będziemy montować te wiaty bliżej końca roku. Też to jest 

zakupione z funduszu sołeckiego. Prosimy o cierpliwość.  

 Jeśli chodzi o takie drobniejsze sprawy to w listopadzie odebraliśmy dwie 

inwestycje. Został wykonany remont dwóch mogił w Goźlicach nieznanego 

żołnierza z I wojny i z II wojny światowej i wyremontowaliśmy również ten 

pomnik nasz przed gminą. Ten remont zrealizowany był ze środków 

częściowo budżetu gminy i z dotacji na cmentarnictwo z budżetu państwa. 

Razem kosztowało to nas 14 710 zł.  

 Został rozstrzygnięty przetarg na opracowanie dokumentacji na zamknięcie i 

rekultywację składowiska odpadów w Szymanowicach. Przetarg wygrała 

firma HEKO sp. z o.o. z Poznania za kwotę 16 912,50 zł. Podpisana została 

umowa. Firma rozpoczęła już czynności związane z opracowaniem 

dokumentacji na zamkniecie składowiska.  

 Ze stanowiska inwestycji kilka spraw. Jeśli chodzi o oświetlenie drogowe – na 

obecną chwilę prowadzone są prace przy przebudowie linii Nowa Wieś przy 

drodze powiatowej, tam gdzie jest największe natężenie ruchu samochodów 

ciężarowych. Mieszkańcy bardzo się skarżyli na uciążliwość, szczególnie 

wieczorem, że nic nie widać. W trakcie opracowywania są projekty na 

oświetlenie drogowe w miejscowościach: Byszów, Góry Pęchowskie, 

Klimontowie, Konary – Kolonia, Olbierzowice, Ułanowice. Razem t projekty 

maja kosztować 10 205 zł. Do końca roku planowane jest zamontowanie 

lamp: w Klimontowie na ul. Reymontowskiej 1 lampa, w Olbierzowicach kilka 

lamp, w Byszowie 2 lampy, w Płaczkowicach 1 lampa, Konary – Kolonia 2 

lampy i Ułanowice 2 lampy. W tej chwili w trakcie opracowania są również 

dokumentacje na pobór wody w miejscowościach Grabina i Pokrzywianka.  

 Jeśli chodzi o zakup kontenerów dla potrzeb mieszkańców zaproszenie do 

składania ofert zostało już wysłane i do 7.12.2017 r. mamy te oferty otrzymać 

i te kontenery byśmy zakupili do miejscowości Dziewków, Przybysławice, 

Kroblice.  

 Ogłoszono przetarg na budowę świetlicy kontenerowej w Szymanowicach 

Dolnych z przyłączem sanitarnym, wodociągowym. Termin realizacji do lipca 

2018 r. To wszystko co miałem do powiedzenia. Jeśli będą pytania to 

odpowiem.  
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Pan Przewodniczący Rady – Dziękuję bardzo. Myślę, że pytania to będą w tym 

punkcie pod koniec, ale gdyby radni mieli jakieś uwagi do tego co powiedział pan 

Wójt to proszę bardzo. Nie widzę.  

 

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Interpelacje, wnioski i zapytania zgłosili radni w kolejności jak niżej: 

Pan radny Bargiel, - Szanowny panie Przewodniczący, szanowny Wójcie, 

szanowna Rado, szanowni goście, zebrani sołtysi i mieszkańcy gminy Klimontów. 

Panie Przewodniczący tak się składa, że mieliśmy parę sesji wcześniej i takie 

drobne rzeczy omówiliśmy z panami Wójtami i z panem Przewodniczącym na 

sesjach. Te drobne rzeczy praktycznie zostały załatwione. Ja przynajmniej 

dostałem odpowiedź na te pytania. W ramach przypomnienia, bo na ostatniej 

małej sesji rozmawialiśmy radni z Klimontowa z panem Wójtem Przytułą 

odnośnie alei kasztanowej. Doszliśmy do wniosku, że na tę chwilę nie będziemy 

ściągać żadnych firm, tylko postanowiliśmy, że na wiosnę pan Wójt zadeklarował, 

że grupa interwencyjna na początku marca sprzątnie aleję a my tutaj na pewno 

radni, na pewno Wójt, na pewno Przewodniczący pomogą w sadzeniu 

kasztanów. Tutaj mieszkanka zadeklarowała nam sadzonki, także dziękujemy. 

Rosną i na wiosnę będziemy sadzić. Panie Wójcie bardzo dziękuję za te 

inwestycje w ramach rewitalizacji Klimontowa. Cieszę się. Miałem tu dwa 

pytania, ale pan Wójt mnie uprzedził. Jedna rzecz mnie tylko smuci. Jak na 

wiosnę zaczęlibyśmy rewitalizacje to super, jak na jesieni to to już troszeczkę 

gorzej, bo wybory i będzie ciężko. Czy my zdążymy do następnej zimy to zrobić 

?. Ten dojazd i ta siłownia obok ośrodka to będą z niej korzystali nie tylko 

mieszkańcy osiedla, ale też z całej gminy, bo wiadomo i jest ośrodek zdrowia i 

apteka. Takie małe centrum tego osiedla. I taka moja uwaga, że w tych 

inwestycjach nie ma nic o poszukiwaniu wody. Robimy kanalizację, wodociągi a 

z poszukiwaniem wody mamy problem. Jest wodociąg robiony na Nawodzicach. 

Woda będzie przyłączona z Rybnicy. Tam ta woda jest bardzo dobra. Czy 

ewentualnie jest taka możliwość podłączyć się też z tego ujęcia w Rybnicy ?.  

Pan radny Borycki, - Panie Wójcie chciałem zgłosić tylko ten odcinek drogi od 

wojewódzkiej w stronę Kamieńca. Na dzień dzisiejszy ta droga jest 

nieprzejezdna, bo sąsiad zakupił działkę, ściągnął geodetę, słupki zabił i droga 

jest nieprzejezdna, bo przesunął się w drogę. Ktoś z gminy powinien się tym 

zainteresować. Jeśli geodeta dobrze te pomiary zrobił, a myślę, że dobrze, i teraz 

trzeba odmierzyć, bo tam tej drogi jest 3 metry. Mieszkańcy zgłaszają, że 
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przejazdu nie mają. Było dobrze dopóki działka nie była sprzedana, każdy jeździł 

po niej. Dziękuję.  

Pan radny Cukrowski, - Panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowna Rado 

podziękowania za położenie płytek przy przystaniu w Krobielicach. Prośba tylko, 

nawet wspomniałem Wójtowi, że u siebie na podwórku mam kamień 0,32 i jakby 

może grupa mogła to załadować i wysypać przy tym przystanku, żeby było tak w 

miarę lepiej stać dzieciakom. Druga sprawa – pani sołtys z Węgrc interweniowała 

u Wójta w sprawie piasku na tę drogę w Węgrcach. Jechałem rano i piasek już 

był. Z rejonu dróg posypali ten odcinek i za to panu Wójtowi dziękuję. Będę się 

przypominał odnośnie tej drogi w stronę nieżyjących już teściów pana Andrzeja 

Ciacha – Państwa xxxxx. Jak by się tak kiedyś znalazły jakieś środki to prosiłbym 

o remont, nawierzchnię asfaltową tej drogi. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowna Rado, 

szanowni Państwo. Chodzi o świetlicę w Olbierzowicach, tam oblamówka wkoło 

pozapadała się, szczególnie, gdzie te rynny są. Jak by się udało kiedyś kogoś 

wygospodarować, żeby to poprawić. Schody wejściowe też się pozapadały. 

Generalnie chciałem się przypomnieć jeszcze o budynek po byłej szkole, żeby 

jakoś zagospodarować. Wiem, że jest to temat trudny. Myśmy próbowali w 

poprzedniej kadencji, różne były podchody, żeby to zagospodarować. Są 

problemy widzę, że i w tej kadencji. Chyba nam się to nie uda. Dobrze by było, 

żeby próbować szukać. Patrzę w projekcie budżetu – tam nie ma nic, żeby jakieś 

środki pokazać i do tego próbować szukać. Myśmy z cenami zeszli z wartością 

tego budynku. Niżej już się nie da. Teraz na czasie ten DPS. Próbujmy szukać, 

może w przyszłym roku jakieś środki się na to znajdą. Jest jeszcze taki kawałeczek 

drogi w kierunku sołtysa w Olbierzowicach w stronę xxxxx, xxxxx – prośba panie 

Wójcie, żeby się tam udało ten odcineczek zrobi. On jest dość niebezpieczny, 

niezbyt długi. Teraz w żniwa był tam wypadek, o mało nieśmiertelny - przyczepa 

pchnęła ciągnik z dość dużej stromej górki i o mało człowiek nie zginął. Jeszcze 

do tej szkoły dopowiem tak, że obiekt ten kosztował gminę rocznie prawie 

500 000 zł. 10 lat nie istnieje czyli w budżecie te środki zostają. Przez 10 lat to 

jest prawie 5 000 000 zł i można popatrzeć, żeby środki zagospodarować, żeby 

całkiem nie poszło w ruinę. Dziękuję.  

Pan radny Orłowski, - Panie Wójcie, panie Przewodniczący, szanowna Rado, 

goście. Jak co roku przypominam się, bo prosiły panie xxxxxx, xxxxx, żeby na 

przeciwko tutaj pana xxxxx xxxxx jest taki uskok z drogi i zamontować barierki 

ochronne. Boją się, że jadąc samochodami przy wymijaniu się samochodami 

mogą się zsunąć. Myśmy poszerzyli tę drogę troszeczkę, ale jednak nie wystarcza 
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to. Druga sprawa – panie Wójcie znowu ta nasza struga. Pani xxxxx chyba też była 

u pana i apelowała, żeby przekopać tam na jej wysokości 20 – 30 m ten docinek 

z tego względu, że tam woda się podniosła i robi się galareta i asfalt się psuje. Co 

do asfaltu - jak by można było panie Wójcie z tych dróg, które zostały zrobione i 

jak zostało asfaltu, bo powybijały się dziury w Nawodzicach naprzeciwko pana 

xxxxx. To samo na Rybnicy przy moście głównym. Jak by można było zalać przy 

tym moście, bo zrobił się taki uskok, gdzieś ten asfalt opadł i jak się jedzie to jest 

taki podskok. Odnośnie Rybnicy – dotyczy drogi powiatowej, ale jakby można 

dosłownie łyżkę jakiegoś niesortu dowieźć, bo wybił się taki straszny dół. To 

chodzi o ten odcinek 30 metrów połączenia drogi powiatowej z gminną co 

brakuje. Wyrównać. Oświetlenie uliczne – wiem, że w tym roku nic nie będzie, 

ale słyszę, że w Nowej Wsi przy drodze powiatowej robią oświetlenie. 

Rozmawiałem z panem Wójtem odnośnie tego naszego wąwozu na drodze 

powiatowej. Wysłałem pismo do Starosty Powiatowego odnośnie pomocy w 

sprawie montażu tych lamp, ale z tego co wiem, odpowiedzi jeszcze nie było, ale 

po rozmowie z panem Piwnikiem, z panem Galatą powiat nie ma kompetencji do 

wykonywania montażu lamp ale jeszcze rozpatrzą tę sprawę. Dziękuję.  

Pani radna Hakamäki, - Panie Przewodniczący w swoim krótkim wystąpieniu 

chciałabym nawiązać do punktu 10 programu sesji – programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi. Ostatnie doniesienia prasy są bardzo korzystne 

jeżeli chodzi o część społeczeństwa jakimi są seniorzy. W naszej gminie działa 

stowarzyszenie emerytów i rencistów pod nazwą Pogoda Ducha, bardzo zresztą 

prężnie działające, liczące ponad 30 osób. Chciałam mówić o perspektywie roku 

2018 – 2020, kiedy to rząd ma zamiar przeznaczyć 80 000 000 zł na tzw. dzienne 

kluby pobytu seniora. Jest to akcja Senior plus. W naszym województwie już 

powstało kilkanaście takich klubów. Dominują Kielce, Skarżysko Kamienna, 

Ostrowiec – tam gdzie rzeczywiście Państwo burmistrzowie podeszli poważnie 

do tematu. W naszym społeczeństwie aktualnie jeżeli chodzi o województwo 

świętokrzyskie seniorzy stanowią 20 % populacji. W 2050 r. będzie ok. 40 % 

populacji. Stworzenie takiego miejsca to jest miejsce integracji ludzi starszych w 

celu ich aktywizacji w sensie psychicznym i zawodowym. Na spotkaniach, które 

odbywają się w klubach dziennego pobytu seniora robi się praktycznie wszystko. 

Jest gimnastyka, są zajęcia kosmetyczne, malarskie, jest nauka języków obcych, 

jest poznawanie komputera, również zajęcia z zakresu kulinarni. Już nie mówię o 

sprawach towarzyskich, gdzie wymiana zdań, poglądów też dużo daje. 

Chciałabym panie Wójcie, aby mój wniosek o zastanowienie się nad stworzeniem 

takiego klubu dziennego pobytu seniora z dofinansowaniem 80 % rządowym, a 

oprócz tego rząd daje 300 zł na seniora, tylko nie napisali czy w miesiącu czy 
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rocznie, chyba rocznie. Są to więc pieniądze, które można wykorzystać. Dziękuję 

bardzo.  

Pan radny Lipiec, - Panie Wójcie chciałem zabrać głos w kilku kwestiach. Po 

pierwsze w imieniu mieszkańców Pokrzywianki dziękuję za ten projekt, który pan 

zlecił na budowę ujęcia wody. Jednak bardzo proszę panie Wójcie, żeby pan te 

działania przyspieszył, ponieważ nie może jedna osoba blokować tej inwestycji 

pani Wójcie. Było zebranie z radą sołecką, z mieszkańcami i u nas panie Wójcie 

ludzie coraz więcej sadzą sadów, porzeczek. Na początku miało być wszystko 

dobrze. Jeżeli jest działka 281/1 dwadzieścia parę arów od krzyża do mostu to 

bardzo proszę, żeby jak najszybciej w ramach funduszu sołeckiego, przysłał pan 

Wójty geodetę, żeby pokazać gdzie jest granica i że on nie ma racji. Jest on 

buntowany przez inne osoby i dla niektórych im gorzej tym lepiej. Panie Wójcie 

w imieniu mieszkańców bardzo proszę te działania przyspieszyć, żeby udowodnić 

temu człowiekowi, że nie może bezkarnie w nieskończoność orać działki gminnej. 

Mieszkańcy też zwracają mi uwagę – dotyczy obwodnicy Klimontowa. Panie 

Wójcie bo będą i chodniki i wszystko, wiem, że pan ma te różne blokady, skargi 

itd., ale wiem , że jest pan bardzo aktywny i bardzo proszę jeździć po tych różnych 

instytucjach i przyspieszyć pozostałą infrastrukturę. Rozmawiałem jeszcze z 

panią sołtys z Płaczkowic, bo mówił tu pan o kontenerach. Mam taką prośbę, 

żeby jak pan będzie te kontenery montował, tutaj w Płaczkowicach chcielibyśmy 

taką małą świetlice kontenerową zakupić, żeby mieszkańcy mieli się gdzie 

spotkać. Wiem, że jest to mała wioska, ale jednak skoro taki teraz jest trend, żeby 

robić te świetlice kontenerowe to proszę to skonsultować z panią sołtys. Panie 

Wójcie dziękuję za te wszystkie inwestycje, które pan robi w okręgu, który 

reprezentuję. Najważniejsza rzecz jak pan powiedział to nie tylko panu chcę 

podziękować, ale i panu Wicewójtowi Przytule, bo zarówno jedne Wójt jak i drugi 

potrafi szanowni Państwo, niech to sołtys usłyszą, ściągnąć kilka milionów 

złotych zarówno od pani Wojewody na drogi popowodziowe i od Marszałka z 

Urzędu Marszałkowskiego na drogi. Jak widzimy coraz więcej tych inwestycji 

realizowanych jest. W imieniu mieszkańców panie Wójcie dziękuję. Chciałem 

podziękować pani kierownik OPSu i panu Wójtowi, że zmienili ten grafik, że 

wydawana jest ta żywność miejscowościami. W gminie Iwaniska z Banku 

Żywności też można dostać żywność, ale trzeba jechać do Ostrowca i czekać w 

kolejkach autobusem czy samochodem. My mamy to na miejscu. Chcę 

podziękować wszystkim paniom, które wydają żywność. Prośba na następny rok 

panie Wójcie Goździewski – jest wąwóz w Beradzu w stronę pana xxxx xxxx tam 

gdzie była ta bitwa pod Konarami i pasowałoby ten wąwóz zrobić ze środków 

tzw. wąwozowych. Dziękuję.  
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Nikt więcej nie zgłosił interpelacji, wniosków i zapytań.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział na zgłoszone interpelacje, wnioski i 

zapytania.  

Powiedział, - Pan radny Bargiel pytał o wniosek o rewitalizację. Jeśli chodzi o 

realizację tego wniosku to wszystko będzie uzależnione od terminu w jakim 

Marszałek rozpatrzy ten wniosek. Mamy taką nadzieję, że w kwietniu będziemy 

mieli listę rankingową i wtedy już będziemy wiedzieć na jakiej pozycji jesteśmy. I 

te pierwsze działania może i moglibyśmy podjąć. To wszystko będzie zależeć od 

tego jak w Urzędzie Marszałkowskim będą to sprawdzać. Wydaje mi się, że taki 

najbardziej realny termin to jesień 2018 r. Na pewno mamy zaplanowane część 

inwestycji w następnym roku. Jest to w budżecie zaplanowane ta rewitalizacja i 

postaramy się rozpocząć to. Jeśli chodzi o wodę - wiem, że budowany był ten 

tranzyt z miejscowości Wiązownica. On dochodzi do Szymanowic . A ta 

inwestycja, którą obecnie realizujemy w Nawodzicach i Rybnicy tam budowane 

są duże zbiorniki na to, żeby tę wodę przerzucić potem w stronę Klimontowa. 

Zbiorniki są dwa po 200 m3 i bodajże dwa po 100 m3 . To jest właśnie m.in. ten 

wodociąg w Nawodzicach powiązany jest z tym, żeby w perspektywie ta woda 

mogła być przerzucana z tamtej sąsiedniej miejscowości. Wiecie, że firma, która 

sprzedaje nam wodę oni za wzrost ciśnienia, który dopuszczają do gminy za 

każdą jednostkę najprawdopodobniej naliczali by nam dodatkowe koszty. I żeby 

tego uniknąć i mieć to we własnym zakresie te zbiorniki również są wprowadzone 

do tej inwestycji. One są zaplanowane z przyszłością o zasilaniu też kiedyś 

Klimontowa. Wcale nie jest powiedziane, że gdyby tu budowane było coś jeszcze 

na zbiorniku w Szymanowicach to też te zbiorniki posłużą jako magazyny z tamtej 

części wody. Pan radny Borycki zgłaszał nam drogę, był tam ten pomiar. Wiem, 

która to jest droga. Musimy tam podjechać. Droga jest dosyć zapomniana. Ona 

się znajduje łącznik drogi wojewódzkiej i drogi powiatowej. Przechodzi z tyłu za 

gospodarstwami. Będziemy na pewno na drodze z drogowcem i postaramy się w 

ogóle zobaczyć co będziemy mogli z tym zrobić. Jeśli geodeta wyznaczył pas 

drogowy to gdzieś ta droga musi być. Sprawdzimy to panie radny i będziemy 

strać się ten dojazd tamtą drogą udostępnić. Jeśli chodzi o pana radnego 

Cukrowskiego – grys koło przystanku, to myślę, że grupa nasza tam podsypie. 

Wiem, że tam płytki kładli. Zastępca podpowiada mi, że jest to zlecone przyczepa 

grysu z komunalnej. Piasek to został zawieziony. Droga do pana xxxxx – panie 

radny przymierzamy się, na następny rok gdzieś początkiem będzie ogłoszony 

nabór do PROWu na drogi. Postaramy się jeszcze uwzględnić tę drogę i będziemy 

o tym pamiętać. Z tego co wiem nie jest tam spisany żaden protokół klęskowy. Z 
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tych klęskowych na następny rok nie można tego zrobić. Jeśli chodzi o świetlicę 

w Olbierzowicach byłem tam kilka razy i w związku z tym, że te prace były 

nasilone postaramy się tam te krawężniki podremontować. Byłem tam z radnym 

i sołtysem ze dwa razy pod świetlicą. Oglądałem to jak budowaliśmy ten chodnik 

i na chwilę obecną jeśli pogoda pozwoli postaramy się jeszcze to zrobić. Jeśli 

chodzi o nasz budynek po szkole – kilka razy już przetarg był ogłaszany na ten 

budynek i obniżona cena i nie doszło do zawarcia transakcji. Nikt nie był tak 

naprawdę docelowo zainteresowany tym budynkiem mimo, ktoś tam sobie 

przyjeżdżał i oglądał, ale nie przystąpił do żadnego przetargu. Środki na takie 

DPSy nie ma perspektywy, że taki nabór by był. Jeśli byłby taki nabór to jest 

dwuetapowy. Z reguły z Regionalnego Programu Operacyjnego nabór jest 

dwuetapowy. W pierwszym etapie składamy sam wniosek i kosztorys, a jeśli 

wniosek znajdzie się na liście rankingowej to wtedy dają nam czas na 

sporządzenie dokumentacji szczegółowej i te koszty wszystkie, bo będą bardzo 

duże, żeby to zaprojektować itd. Dlatego myślę, że jeśli byłby nabór na DPSy to 

wtedy składamy wniosek jako gmina a po zatwierdzeniu listy rankingowej drugi 

etap mamy właśnie na uzupełnienie tej dokumentacji, na pozwolenia, 

rozbudowy i takie inne sprawy. Także pamiętamy cały czas o tym budynku i jeśli 

tylko coś się pojawi, że będzie można skorzystać, to w perspektywie taka 

jednostka byłaby bardzo potrzebna u nas. Nie wiem jak następne perspektywy 

finansowe. Patrząc na demografię w gminach i w całej Polsce przypuszczam, że 

rząd będzie musiał po prostu przygotować taki program, że w każdej gminie o 

taki DPS gmina będzie się musiała starć, żeby te osoby starsze nie wywozić gdzieś 

tam dalej, ale w swoim środowisku pozostawić tu gdzie mieszkały. Na obecną 

chwilę takiego naboru nie ma. Wiem, że sąsiedzi gdzieś tam dobudowują, ale 

akurat mieli tam środki z Ministerstwa na dobudowę. Jeśli chodzi o drogę do 

pana sołtysa – byłem tam na tej drodze, oglądaliśmy, nie mamy na nią żadnego 

protokołu klęskowego. Czy z PROWu?. Zobaczymy. Jeśli chodzi o nabory każdy 

nabór różni się tam powiedzmy szczegółowymi wymogami i przed każdym 

naborem wytyczne są nowe. Jeśli będzie można zakwalifikować do 

jakiegokolwiek programu tę drogę to spróbujemy coś zrobić na tej drodze. Pan 

radny Orłowski- jeśli chodzi o te barierki ochronne to prosiłbym Państwa 

sołtysów, radnych - macie takie drobne inwestycje to uwzględniać to w 

funduszach sołeckich, bo wiecie że inwestycji drogowych jest sporo, staramy się 

na te grubsze sprawy pozyskiwać środki z zewnątrz, a takie drobniejsze sprawy 

starać się zaplanować w funduszach. W Pęchowcu w tym roku takie barierki były 

zamontowane. Mieli to w funduszu. Staramy się te fundusze realizować. Wiecie, 
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ze następny rok będzie takim rokiem gorącym i nie mogę tego obiecać, jeśli w 

funduszu nie będziecie tego mieli.  

Pan radny Orłowski, - Jest na drogi.  

Pan Wójt Goździewski, - Jeśli jest na drogi to postaramy się to zrobić. Jeśli chodzi 

o tę strugę to drogowiec był tam i wstępnie już ustalaliśmy – trzeba będzie 

oczyścić ten rów. Będzie to zlecone do Zakładu Komunalnego, żeby przeczyścić 

te 20 metrów. To samo ubytki w drogach – postaramy się je pouzupełniać. Jeśli 

chodzi o drogę powiatową odnośnie lamp – wiem szanowni Państwo, że powiat 

zrzuca wszystko na gminę. Może spróbować starać się o jakieś dofinansowanie, 

żeby chociaż częściowo sfinansować. W tamtym roku w niektórych gminach było 

coś takiego realizowane. Tłumaczyć się tym, że była tam inwestycja drogowa i w 

ramach inwestycji razem z droga były realizowane te lampy. Jeśli nie to jedynie 

fundusz sołecki i na raty będziemy robić. Jeśli chodzi o panią radną Hakamäki w 

sprawie domu dziennego pobytu – tak jak czytałem w rewitalizacji założyliśmy 

część budynku po mleczarni przyznać pod taki dom dziennego pobytu dla 

seniora. W związku z tym, że mieszkania u góry chcieliśmy wyremontować to nie 

chcieliśmy tego rozdzielać i jest to jako jedna inwestycja w rewitalizacji. Myślę, 

że będzie to pod remontowane to na wychowawców, na osoby z tego programu 

rządowego myślę, że jak najbardziej będzie można skorzystać. Na obsługę tego 

docelowo myślę, że będzie można skorzystać. Tak jak świetlica środowiskowa. 

Gmina składała wniosek i mimo, że OPS to prowadzi gmina to nadzorowała. 

Przypuszczam, że to samo będzie z tym domem seniora. Jeśli chodzi pana 

radnego Lipca i ujęcie wody. Tak jak powiedziałem projekt jest w trakcie 

opracowywania i przymierzamy się do tego geodety panie radny, żeby zlecić 

wydzielenie części tej działki. Na obecną chwilę ten geodeta mas sporo tych 

zajęć. Było kilkanaście wytyczeń dróg, podziałów i geodeta jest na bieżąco w 

terenie. Co jakiś czas pokazuje się i u nas. Sporo jest takich różnych sytuacji 

spornych, gdzie gmina jest angażowana. Będziemy to ustalać i realizować z tych 

środków z tego funduszu, a reszta z następnego panie radny. Wiem, że pan się 

denerwuje. 

Pan radny Lipiec, - Panie Wójcie jest tu sołtys i naprawdę panie Wójcie wiem, że 

pan jest dobry człowiek i ma pan miękkie serce, tylko czasami nie wolno być 

aniołem, tylko jak Kuba Bogu tak Bóg Kubie, bo nie może jeden człowiek 

blokować tej inwestycji panie Wójcie. Bardzo bym prosił, żeby to zostało 

odblokowane, bo wiem, że pan Wójt to zrobi, tylko wszystkim zależy, bo 

przyjdzie wiosna i żeby ta woda była panie Wójcie.  
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Pan Wójt Goździewski, - Szanowni Państwo jeśli chodzi o kontener to kontenery 

realizujemy w myśl zasady z funduszy sołeckich. Te kontenery, które będziemy 

zakupywać sołectwa sobie te środki zabezpieczyły w funduszu sołeckim. 

Sołectwo musi się zastanowić jakie ma priorytety, wybiera, my realizujemy. 

Proszę sobie rezerwować całe fundusze na jedno konkretne zadanie, żebyśmy 

mieli do czego podejść. Wiecie jak te fundusze w tej chwili wyglądają: 2000 zł na 

światło, 1000 zł na drogi, 1000 zł na ujęcie i do wszystkiego nie ma jakiej kwoty, 

żeby wykonać do końca, tylko trzeba tak szczypać. Resztę dokładamy z urzędu, 

dokąd możemy to dokładamy i się realizuje. Jeśli chodzi o wąwóz w Beradzu – 

nie wiem czy jest spisany na to jakiś protokół klęskowy, raczej chyba nie było, 

zastanowimy się. Będziemy teraz robić zgłoszenia na drogi klęskowe. Te drogi, 

które będziemy mogli ująć na pewno ujmiemy. Mam już dylemat, bo przepisy 

zmieniły się i będziemy mieli kłopot z realizacją następnych dróg klęskowych. 

Musimy powybierać jeszcze co się na uda z tego co zostało. Spójrzcie wstecz na 

naszą kadencję, to w pierwszym roku 16 odcinków dróg zrobiono, w drugim roku 

12 odcinków dróg, w tym roku mamy od Wojewody 9 odcinków. Zleciliśmy dużo 

podziałów, żeby dalej coś można było robić. Są wąskie pasy i nie wszędzie można 

te drogi wykonywać. Pozbieramy jeszcze te drogi, które będziemy mogli. Radni 

zainteresowani wiedzą, które te drogi są. Tam gdzie te podziały na drodze są trzy, 

cztery jeszcze będziemy je robić. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Rady, - Dziękuję bardzo. Jak słyszeliśmy Wójt dość 

dokładnie omówił te kwestie podnoszone. Myślę, że pytań nie ma, bo w trakcie 

już pewne rzeczy zostały wyjaśnione. 

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

Pan Przytuła, Zastępca Wójta przedstawił projekt budżetu gminy na 2018 r. 

Projekt budżetu na 2018 r. jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy odnośnie tego co przedstawił pan 

Wicewójt radni mają pytania. Pytań nie zgłoszono.  

 

Do punktu 7 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że Komisje wszystkie rozpatrzyły podatki i 
opłaty lokalne. Odbyły posiedzenia, na których radni dyskutowali. Poprosił o 
opinie Komisje. Stawki podatków i opłat lokalnych na 2018 r. nie zostały 
podniesione. Ich wysokość utrzymano na poziomie roku obecnego.  
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a).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje propozycje obniżenie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów 
podanej w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z kwoty 52,49 
zł do kwoty 42 zł za 1 dt.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

opiniuje obniżenie ceny żyta do 42 zł za 1 dt. 

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje obniżenie ceny 

żyta do 42 zł za 1 dt. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie. Za: 

12, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr XLVI/320/17 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2018 r. została podjęta i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

b).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały. 

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie. Za: 

12, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr XLVI/321/17 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2018 rok została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego 

protokołu.  

 

c).Pan Przewodniczący Rady, - Myślę, że Przewodniczący poszczególnych Komisji 

dokładniej wypowiedzą się na ten temat z tego względu, że pan xxxx pisał pismo 

odnośnie obniżenia stawek podatku. Daliśmy to na Komisje, wyście to Państwo 

rozpatrywali. Jest pan xxxx, udzielimy mu w odpowiednim czasie głosu. Proszę o 

opinię Komisje : 
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Pan radny Gwizdoń, - Panie Przewodniczący wpłynęło pismo od pana xxxx. 

Komisja przeanalizowała te materiały, zapoznała się z stawkami z ościennych 

gmin i postanowiła utrzymać na tym samym poziomie podatek od środków 

transportowych, a dokładnie od autobusów.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolna też pozytywnie opiniuje ten wniosek z tym, 

że dlaczego nie obniżyliśmy tego podatku od środków transportowych ?. 

Ponieważ już kilka lat ten podatek był niepodwyższany tylko na starych zasadach 

jest i ustaliliśmy, że na tych samych zasadach co poprzednie lata. Bodajże z 10 lat 

nie by podwyższany.  

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna podobnie jak Komisja Budżetowa i 

Komisja Rolnictwa przeanalizowała i pozytywnie opiniuje ten wniosek, z tym, że 

na Komisji Rewizyjnej pan radny Bargiel zaproponował obniżenie stawek, ale 

przeciwnych było 4 członków Komisji, 1 wstrzymał się od głosu i 1 za. W sumie 

wniosek pana Bargla nie przeszedł, a wiec zostało tak jak było.   

Pan Przewodniczący Rady, - Dziękuję bardzo. Proszę Państwa zanim przystąpimy 

do przegłosowania tej uchwały jest taka specyficzna sprawa, dlatego proponuję, 

żebyśmy jednak udzielili głosu panu xxxxx, chociaż słyszał pan opinie Komisji i my 

tą uchwałę, którą mam w ręce przegłosujemy. Nie mniej jednak chcemy usłyszeć 

co pan na ten temat powie. Proszę bardzo.  

Pan xxxxx, - Dzień dobry. Szanowni Państwo ja w sprawie obniżenia tego 

podatku od środków transportowych, już rok minął od złożenia pierwszej 

deklaracji w tej sprawie. Podatek ten tak jak mówił pan Borycki przez kilka lat nie 

był podwyższany, ani obniżany. Przez te wszystkie lata, firmy transportowe i 

kolega xxxx xxxxx, który też składał wniosek o obniżenie podatku, nasze firmy się 

rozwinęły. Mamy więcej samochodów do utrzymania. Nie stać nas na utrzymanie 

tych wszystkich samochodów. Wcześniej było po dwa, trzy i nie było takich 

kosztów jak do tej pory. W innych gminach, w gminie Lipinik czy w gminie 

Iwaniska ten podatek jest o połowę niższy jak w gminie Klimontów. W mieście 

Tarnobrzegu też jest podatek dużo, dużo niższy. W Klimontowie jest najwyższy 

spośród wszystkich gmin. Nie wiem jaki to ma wpływ na przedsiębiorców, ale my 

jesteśmy zdruzgotani tą kwota, bo ta kwota jest za wysoka. Ze swej strony 

zlikwidowałem trochę kursów, żeby zaoszczędzić na tym, np. na Sandomierz 

przez Lipnik, na Opatów, ponieważ liczę sobie wszystkie koszty i nie jest to tak 

jak powinno być. Prośba, żebyście Państwo pomogli nam funkcjonować w tej 

gminie, żebyśmy nie musieli szukać w innych gminach rozwiązania i pomocy. 

Dziękuję.  
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Pan Przewodniczący Rady, - Dziękuję bardzo. Osobiście rozumiem pana i pewnie 

niejedna osoba wśród Rady rozumie pana. To nie jest sprawa tej Rady, to dawno 

ustalili w ten sposób i nie bardzo zręcznie jest obniżać ten podatek. Dlatego ja 

dałem to podanie na poszczególne Komisje. Myślałem, że oni wypracują jakieś 

załóżmy podejście do tego tematu. Jest tak jak pan słyszał i za moment przystąpię 

do przegłosowania uchwały.  

Pan xxxx - Tak zgadza się panie Przewodniczący, ale to było kilkanaście lat temu. 

My jesteśmy teraz młodymi przedsiębiorcami, inaczej myślimy i chcielibyśmy, 

żeby gmina inaczej na nas patrzyła jak 10 lat temu.  

Pan Przewodniczący Rady, - Osobiście nie poradzę nic. Dziękuję.  

Pan radny Bargiel, - Panie Przewodniczący oczywiście dyskutowaliśmy na 

Komisjach. Powiem tak. Gmina Klimontów na największy podatek w Polsce. Nie 

ma większego. Jak panie Przewodniczący możemy się równać do Warszawy na 

przykład. To co Marcin powiedział, że Tarnobrzeg. Prezydent Tarnobrzega obniża 

na najniższy w Polsce poziom podatek transportowy po to, żeby firmy z 

południowego zachodu przyszły do Tarnobrzega i po to, żeby płacić podatki. 

Powiem więcej. Skupujemy prawda grunty po to, żeby ściągnąć tutaj inwestora. 

Tylko proszę Państwa jak to się ma, że cudze chwalicie, swego nie znacie. To są 

przedsiębiorcy z naszego terenu. Młodzi ludzie, którzy zainwestowali swoje 

pieniądze. Jak ten podatek był podnoszony to oni jeszcze do szkoły chodzili. I 

teraz my musimy to zweryfikować. Panie Przewodniczący pytanie jest do pana. 

Jak jest cukier po 3 zł w Łoniowie, a po 4 zł w Klimontowie to gdzie pan idzie ?. 

Tam gdzie jest taniej. Tylko nie musi pan jechać dlatego, że w Klimontowie jest 

najtańszy w okolicy. I z Łoniowa, z Lipinika ludzie przyjeżdżają do Klimontowa i 

kupują ten cukier w Klimontowie. To zróbmy tak, obniżmy ten podatek i żeby 

firmy transportowe z zewnątrz, z innych gmin przychodziły do nas. Będzie taka 

sytuacja na drugi rok, za dwa lata, że firmy wyemigrują od nas. I zamiast mieć te 

100 zł, nie będziemy mieć nic. Jeszcze raz proszę radnych, żeby minutkę 

przeanalizowali. Chcemy ściągać inwestorów, budować nie wiem co, a swoich 

przedsiębiorców traktujemy po macoszemu. Nawet nie zaprosiliśmy ich na 

Komisje. Panie Przewodniczący w ciągu kilku minut pan Marcin nie da rady 

przedstawić wszystkich swoich argumentów. 

Pan Przewodniczący Rady, - Wasza wina, żeście nie poprosili. 

Pan radny Bargiel, - Nasza wina i faktycznie biję się w piersi, że nie pomyślałem 

o tym wcześniej ale mamy jeszcze chwilę, można przeanalizować i naprawdę to 

są duże firmy. Następna rzecz – zatrudniają naszych mieszkańców. Oprócz tego , 
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że płacą opłaty od przystanków to płacą pensje, podatki. Wszystkie te pieniądze, 

które tam dostajemy z Warszawy potem, to m.in. z tych podatków płacą. Bardzo 

proszę o przemyślenie. Pójdzie echo, że my staramy się naszym przedsiębiorcom 

pomóc, żeby nie uciekali, żeby nie musieli zwalniać kierowców, czy następny 

autobus. Z tego co wiem nawet Sandomierz wynajmuje tutaj transport z 

Klimontowa, bo jest tu dwie, trzy duże firmy, które zajmują się transportem osób. 

Proszę o przemyślenie, żeby nie wylewać dziecka z kąpielą. Czekamy na dużego 

inwestora a tych naszych małych traktujemy po macoszemu. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Rady, - Tu pan ma rację akurat, że pan xxx i dugi pan, który 

jest zainteresowany sprawą, pan xxxx powinni być zaproszeni na Komisje. To jest 

wina Przewodniczących, a może nikt im nie podpowiedział, że trzeba zaprosić 

panów, żeby przedyskutować. Te argumenty, które pan podaje przemawiają do 

mnie. Tylko tu zastanawiam się czy jakby obniżyć podatek to czy oni bilety obniżą 

?. Chyba nie bardzo.  

Pan radny Bargiel, - Trzeba rozmawiać. Nie wiem. 

Pan Przewodniczący Rady, - Możemy podyskutować na ten temat.  

Pan radny Ciach, - Na Komisji rozmawialiśmy w pewnym momencie i pamiętam 

panie Marku doszliśmy do wniosku, że gdybyśmy nie obniżyli podatek na przyszły 

rok to zastanawialiśmy się nad jednym – czy by nie wystąpić z prośbą do Wójta 

o umorzenie przynajmniej jednej raty, a w przyszłym roku się zastanowimy. 

Zobaczymy po umorzeniu raty dla pana xxxx xxxx, czy dla pana xxxxx czy ktoś 

przyjdzie do nas i zobaczymy jak te firmy będą się im rozwijały. Może w ten 

sposób zróbmy. Mam taką propozycję.  

Pan Przewodniczący Rady, - Widzicie, że wspólnie do czegoś dochodzimy.  

Pan radny Bargiel, - Panie Przewodniczący, panie Andrzeju oni nie potrzebują 

pomocy. Jakie umorzenia podatków ?. Oni chcą płacić podatki tak jak w całej 

Polsce, tylko że nie najwyższe z Warszawy tylko tak jak mają sąsiedzi Lipinik, 

Koprzywnica.  

Pan radny Borycki, - Myśmy na komisji też brali pod uwagę, że jak bardzo ciężko 

panom jest to wnosić o umorzenie, a obniżenie to nie braliśmy pod uwagę, bo to 

tyle lat istnieje tyle lat ten podatek i przez to nikt nie wyrażał zgody na obniżenie. 

Obniżymy wam, następny przyjdzie i też będzie chciał obniżyć. Będzie sytuacja 

trudna, uzasadnić trzeba odpowiednio to myślę, że Wójt umorzy.  
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Pani radna Hakamäki, - Proszę Państwa bylibyśmy chyba strasznymi radnymi 

gdybyśmy chcieli pozbywać się przedsiębiorców z naszego terenu. Wprawdzie 

nie byłam na ostatnich Komisjach Budżetowej i Rewizyjnej, ale na przedostatnich 

i Marek ty uczestniczyłeś w nich, zapadły ustalenia, że będą prowadzone 

dokładne analizy tak pod kątem wysokości podatków w okolicznych gminach 

jeżeli chodzi o środki transportowe, że zostaną zaproszeni przedsiębiorcy, aby 

zapoznali nas jaki skutek finansowy byłby w przypadku obniżenia podatku. Nie 

można tak traktować przedsiębiorców. Tego nie da się ukryć. Panie Wójcie być 

może nasza gmina nie straci aż tyle pieniędzy, żeby to odbiło się zdecydowanie 

na budżecie. Moje stanowisko jest następujące - sprawa nie została dokładnie 

przeanalizowana. Nie wysłuchaliśmy drugiej strony i nie możemy podejmować 

decyzji, które byłyby krzywdzące dla przyszłości gminy w sensie funkcjonowania 

przedsiębiorców. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Rady - Niezupełnie jest to prawdziwe co pani powiedziała, 

bośmy wysłuchali przed chwilą.  

Pani radna Hakamäki, - Ale nie na Komisach.  

Pan radny Lipiec, - Szanowni Państwo tutaj do pana xxxxxx, xxxx i do pana xxxxx 

xxxx taki apel, żeby jeszcze ten rok wytrzymać skoro tutaj widzę, że radni się 

uciągają za wami. Kwestia umorzeń na pewno nie wchodzi w grę, bo w 

uzasadnionych przypadkach Wójt może umorzyć jakąś część. Tu się rozchodzi o 

tę kwotę 1550 zł i 2050 zł. Jeżeli były by takie skutki to na pewno wszystkie te 

trzy firmy miałyby obniżone, tylko chciałem powiedzieć panowie, bo rozwijacie 

się i bardzo dobrze. Ile wy jesteście stratni w cudzysłowiu na tych dwóch 

stawkach w skali roku ?.  

Pan xxxxx, - Pisałem w piśmie. To jest połowa kwoty. 24 000 zł.  

Pan xxxxx, - Gmina Iwaniska ma mniejsze stawki i porównaniu do tego, jeżeli 

drogowe będzie mniejsze u nas jesteśmy w stanie dokupić jeszcze aut, i na 

pewno gmina te pieniądze i tak dostanie. My zmniejszamy auta, bo jak mamy 

płacić tak wysokie drogowe, jak kolega ma zapłacić na rok 25 000 zł więcej niż w 

gminie Lipnik, czy Iwaniska to są gigantyczne pieniądze.  

Pan xxxxx, - Jadę do Lipnika, pytam czy mogę przerejestrować samochody . 

Mówią nie ma problemu.  

Pan xxxx, - To nie chodzi o 200 zł, 300 zł czy 2000 zł w skali roku, tylko to są 

gigantyczne kwoty. A jak dokupimy aut, jak drogowe będzie mniejsze to gmina i 

tak będzie miała te pieniądze, tylko, że my odczujemy to.  
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Pan xxxxx, - 10 lat temu jak ten podatek drogowy wchodził te firmy nasze nie 

były tak rozwinięte. Mieliśmy po jednym, dwa samochody. Nie było takiej skali. 

A teraz jest duża skala.  

Pan radny Lipiec, - Moje osobiste zdanie. Wstrzymajcie się panowie jeszcze 

jeden rok. Są różne zdania, opinie. Jest uchwała.  

Pan xxxxx, - Pisaliśmy pisma początkiem roku i czekaliśmy, że w nowym budżecie 

będzie uchwalone. Pisma pisałem na początku 2017 r. i to samo xxxxx. Radni 

wypowiadali się, że musi być budżet, więc dlatego teraz też jesienią poruszyliśmy 

ten temat. My nie chcemy, żeby były gigantycznie niskie podatki, ale niech będzie 

500 zł więcej na przykład od gminy Iwaniska czy gminy Lipnik, ale nie aż tak 

wysokie. Miasto Sandomierz ma 1850 zł stawkę. 

Pan radny Ciach, - Bogoria ma 1650 zł od autobusów o liczbie miejsc mniejszej 

niż 22 i 2 250 zł o liczbie miejsc równej lub wyższej niż 22 miejsca. Łoniów ma 

najniższe podatki 800 zł i 1300 zł. Samborzec ma 1 010 zł i 1 530 zł. Mieliśmy 

pewne porównanie i widzimy, że Bogoria ma jeszcze wyższe podatki niż mamy 

my.  

Pan Polit, - Niech pan zwróci uwagę, że w Bogorii przewoźnik wozi całą gminę i 

wychodzi 7 aut na jednej gminie. A my nie wozimy. W gminie nie wozi od 12 lat 

żaden przewoźnik niż pan wiemy jak się nazywa. On wozi tylko w gminie Bogoria. 

My płacimy za przystanki do gminy, drogowe, płacimy te wszystkie opłaty, które 

wchodzą. 

Pan radny Ciach, - Nie mówię tego negatywnie, żeby wam nie pomóc. Tylko po 

prostu mieliśmy takie pewne rozeznanie i teraz wychodzi na to, że nie wiem 

wycofać te uchwałę do następnej sesji. 

Pan Przewodniczący Rady - Nie ma możliwości. To jest ujęte już w propozycji 

budżetu.  

Pani radna Aly Amer, - Skieruję pytanie do pana xxxxxx. Rok temu miałam okazję 

z panem rozmawiać. Chciałam załatwić przesunięcie o kilka minut kursu, bo pan 

jest dla klienta prawda ?. Większość klientów to uczniowie, których pan dowozi 

do Sandomierza. Prosiłam o przesunięcie o 15 minut kursu. Oczywiście nie. 

Potraktował mnie pan strasznie, rzucił słuchawką. Byłam w Sandomierzu, 

pytałam też o zmianę ceny biletów, bo automatycznie bilety podskoczyły o 

prawie 50 %. Chciałam przekazać też tę drugą stronę medalu. Pan sobie reguluje 

to ceną biletów. Tak jest.  
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Pan xxxxx, - Musimy podwyższać stawki, bo musimy. Ubezpieczenia mamy po 

3000 zł od autobusu.  

Pan Przewodniczący Rady - Słuchajcie Państwo. Ta dyskusja to jest trochę za 

późno, bo powinno to być załatwione wcześniej nawet przed posiedzeniem tych 

Komisji. Myślę, że to powinno być załatwione przed opracowywaniem projektu 

budżetu. Teraz to naprawdę trudno cokolwiek załatwić.  

Pan radny Rębacz, - Panie Przewodniczący , szanowna Rado. Myślę, że za późno 

to nie jest, bo my dzisiaj mamy rozstrzygnąć. Opinie Komisji są opiniami, a 

przyszli panowie, swoje argumenty stawiają. Jest dyskusja radnych, też zabierają 

głos, żeby jakoś pomóc. Mamy podatek jeden z najwyższych w powiecie, Bogoria 

ma wyżej. Prośba do pana Wójta, bo pan Wójt za budżet odpowiada i jakoś tam 

stawkę może wyjdźmy naprzeciw. Nie mówię, żeby ten podatek był najniższy, ale 

jakiś uśredniony. Rzeczywiście na te pisma odpowiadaliśmy, że to przy budżecie 

itd. To jest ten czas i pora. Jeśli chodzi o umorzenia to nie ma o czym mówić. To  

musi być uzasadnione, Wójt się nie podłoży, że umarza podatek. Natomiast jakaś 

tam obniżka tego podatku mogła by być. Widzę, że tu część radnych się ku temu 

przychyla. Pan Wójt odpowiada za budżet i może ma jakąś propozycję.  

Pan Przewodniczący Rady – Co pan Wójt na ten temat ?. 

Pan Wójt Goździewski, - Szanowni Państwo jeśli chcecie obniżyć podatki trzeba 

się zastanowić co mamy zdjąć. Jak obniżamy przychód musimy również obciąć z 

budżetu jakieś inwestycje, zadania.  

Pan xxxx, - Panie Wójcie ale my dokupimy aut. Kolega już kupił. Ja też kupię. I 

zostanie ten sam. 

Pan Wójt Goździewski, - Szanowni Państwo to nie chodzi o to. Są zaplanowane 

w budżecie przychody. Jeśli zmniejszymy przychody zmianą podatków to musimy 

zadecydować od razu z czego schodzimy z przyszłego budżetu. To jest około 

200 000 zł. Nie ma księgowej. Nie wiem dokładnie jaka będzie wielkość tych 

zmian. Trzeba podejść w ten sposób do tego. Jak uważacie. Mogę powiedzieć 

Radzie tylko tyle, że wy Państwo radni nie zwiększaliście, zmniejszaliście 

podatków w tej kadencjo. Nie wiem jak poprzednia Rada. Nie pamiętam. Wiecie 

jaka jest sytuacja. Wszystkie produkty, ceny idą do góry. Wasze głosowanie 

zadecyduje. Myślę, że zbyt radykalne cięcie nie jest tu dobrym posunięciem, bo 

myślę, że to w ten sposób działa. W sąsiedniej gminie Lipnik nie ma w ogóle 

takich środków transportowych. Uwierzcie mi, że jak ktoś przyjdzie do nich, oni 

się przyjrzą i zweryfikują swoje ceny w stosunku do innych gmin, bo to tak działa. 
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Nie ma podatnika, to są stawki małe, jak potem ktoś przyjdzie Rada przygląda się 

sąsiadom i z reguły podatki idą do góry. Mówię wy jako Rada nie podwyższaliście 

tych podatków. To jest kwestia waszej decyzji. Jeśli chcecie obniżyć trzeba się też 

zgodzić na zdjęcie któryś z wydatków w tym przyszłym budżecie.  

Pan Przewodniczący Rady – Proszę Państwa gdybyśmy tu dyskutowali jeszcze 

godzinę to na pewno do jakiegoś stwierdzenia takiego mądrego dla każdego z 

nas nie dojdziemy. Jest tak jak pan Wójt powiedział. Nie jest to proste obniżyć tu 

a zostawić w budżecie wszystko tak jak jest zapisane. Trzeba by znaleźć 

pieniądze, które trzeba by odjąć. Od Was to zależy, wyście dyskutowali sprawę 

na Komisjach, doszliście do takich wniosków jakie słyszeliśmy. Jeden tylko ze 

wszystkich radnych był przeciwny. Podjąłem tą dyskusję z tego względu, że widzę 

panów zainteresowanych sprawą i oni złożyli pisma do mnie o to, żeby im 

udostępnić zabranie głosu. Stąd ta dyskusja. Mam projekt uchwały i ten projekt 

uchwały przegłosuję. Jak będzie trudno mi powiedzieć.  

Pan radny Bargiel, - Panie Przewodniczący a może wniosek. Może przegłosujmy 

obniżkę. 

Pan Przewodniczący Rady – My do innych wniosków to już nie dojdziemy. 

Przegłosuję najpierw uchwałę.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 6, przeciwko: 1, wstrzymało się 4.  

Uchwała Nr XLVI/322/17 w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych na 2018 r. została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego 

protokołu. 

d).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały. 

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie. Za: 

11, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było (w chwili głosowania na 

sesji obecnych było 11 radnych). 
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Uchwała Nr XLVI/323/17 w sprawie opłaty targowej została podjęta i jest 

załącznikiem do niniejszego protokołu.  

e).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały. 

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie. Za: 

11, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było (w chwili głosowania na 

sesji obecnych było 11 radnych). 

Uchwała Nr XLVI/324/17 w sprawie wprowadzenia zwolnień przedmiotowych 

od podatku od nieruchomości została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego 

protokołu.  

f).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały. 

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie. Za: 

11, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było (w chwili głosowania na 

sesji obecnych było 11 radnych). 

Uchwała Nr XLVI/325/17 w sprawie wprowadzenia zwolnień przedmiotowych 

od podatku od środków transportowych została podjęta i jest załącznikiem do 

niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje zmiany w budżecie gminy i zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej .  
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Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

opiniuje zmiany w budżecie gminy i zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje oba projekty 

uchwał. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie. Za: 

11, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było (w chwili głosowania na 

sesji obecnych było 11 radnych). 

Uchwała Nr XLVI/326/17 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 r. została 

podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 9 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie. Za: 

11, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było (w chwili głosowania na 

sesji obecnych było 11 radnych). 

Uchwała Nr XLVI/327/17 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Klimontów lata 2017 – 2031 została podjęta i jest 

załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 10 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie. Za: 

11, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było (w chwili głosowania na 

sesji obecnych było 11 radnych). 

Uchwała Nr XLVI/328/17 w sprawie przyjęcia programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2018 rok została podjęta i jest załącznikiem 

do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 11 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie. Za: 

11, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było (w chwili głosowania na 

sesji obecnych było 11 radnych). 

Uchwała Nr XLVI/329/17 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Gminnego 

Ośrodka Kultury na 2018 rok została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego 

protokołu.  

 

Do punktu 12 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie. Za: 

11, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było (w chwili głosowania na 

sesji obecnych było 11 radnych). 

Uchwała Nr XLVI/330/17 w sprawie zmian w uchwale Nr XXXI/206/16 Rady 

Gminy w Klimontowie z dnia 14 listopada 2016 r. w sprawie organizacji 

wspólnej obsługi finansowej, organizacyjnej i administracyjnej jednostek 

organizacyjnych Gminy Klimontów zaliczonych do sektora finansów 

publicznych oraz zmiany statutu Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego 

Szkół i Przedszkola w Klimontowie została podjęta i jest załącznikiem do 

niniejszego protokołu.  
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Do punktu 13 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie. Za: 

11, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było (w chwili głosowania na 

sesji obecnych było 11 radnych). 

Uchwała Nr XLVI/331/17 w sprawie zmiany nazwy siedziby obwodowej komisji 

wyborczej została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 14 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady, - Od dawna mówi się na ten temat, w zasadzie nic do 

tej pory nic nie zrobiono. Włodarze naszej gminy twierdzili, że my przystąpimy 

do tego jak nam na coś to będzie potrzebne. A nawet jak ktoś się chciał zabrać 

do przywrócenia praw miejskich to były głosy tak – a nauczyciele stracą dodatek, 

podatki będą podniesione większe, a to a tamto. To nie jest prawdziwe, bo 

podatek zależy od tego jak Rada ustali. Dodatek nauczycielski też nie tracą, bo w 

miastach do 5 000 osób nie traci się tego dodatku. I wiele, wiele takich spraw 

można tu podjąć, że na tym nic mieszkańcy ani Klimontowa, ani gminy nie stracą. 

A przecież jak wszyscy Państwo wiecie prawa miejskie Klimontów uzyskał w 1604 

roku. May tu redaktora, który tym się interesuje. W razie jak bym się coś pomylił 

to on mnie na pewno poprawi. A stracił prawa miejskie po powstaniu 

styczniowym w 1870 r. Oczywiście były różne dyskusje i są wśród mieszkańców 

dlaczego to tak się stało, a w zasadzie prawa miejskie Klimontów to stracił na 

prośbę mieszkańców i rolników, bo jakoś to im było potrzebne pewnie też do 

jakiś podatków. W każdym bądź razie nie odgórnie Klimontów prawa miejskie 

stracił, ale na prośbę mieszkańców. Na ten temat możemy sobie troszeczkę 

podyskutować i niech to będzie ten początek do działań związanych z 

przywróceniem praw miejskich. Krótko na temat zarządzenia, które jest zawarte 

w Dzienniku Ustaw pan Wójt.  

Pan Wójt Goździewski, - Szanowni Państwo przygotowane mamy takie 

wystąpienie na tę okoliczność. Przedstawi nam to pani xxxxx. Przygotowana jest 

tam za i przeciw. Przygotowane tu jest jaka jest procedura dochodzenia, jakie te 

działania trzeba podjąć, żeby kontynuować tak jak inne gminy. Bodajże w 

tamtym roku dwie gminy stały się miastami z województwa świętokrzyskiego. Ta 

procedura nie jest szybka. Na pewno może to potrwać kilka lat. To wszystko też 

zależy od działania rządu. 
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Pani inspektor xxxxxx przedstawiła procedurę przywrócenia praw miejskich dla 

Klimontowa. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady, - Proszę o zabranie głosu pana xxxxx xxxx.  

Pan xxxxx, - Kto to jest ?. 

Pan Przewodniczący Rady – Obywatel gminy, redaktor. 

Pan xxxx, - Mamy takich wielu.  

Pan xxxxx, - Panie xxxx proszę nie komentować, jestem mieszkańcem 

Klimontowa, przysługują mi wszelkie prawa i mogę tutaj publicznie wyrażać 

opinie, jak również mogę jako dziennikarz skrytykować władze byłą i obecną, 

ponieważ był pan Wójtem i pan podlega krytyce prasowej. Panie Przewodniczący 

bardzo serdecznie dziękuję za zaproszenie i umożliwienie mi zabrania głosu. 

Myślę, że jest stosowna chwila na to, abyśmy przedyskutowali bardzo poważny 

temat przywrócenia praw miejskich dla Klimontowa. Parafrazując takie 

powiedzenie, że tradycji stało się zadość powiem, że historii stało się zadość. W 

2004 r. dokładnie 2 stycznia obchodziliśmy 400 – lecie nadania praw miejskich. 

Była to piękna uroczystość. Kilkaset osób zgromadzonych z udziałem chorągwi 

sandomierskiej. I wtedy zrodziła się inicjatywa odzyskania praw miejskich, 

inicjatywa mieszkańców Klimontowa. M.in. brał udział pan xxxx.  

Pan xxxxx, - Tak jest. Największy udział.  

Pan xxxxx, - Przyznaję. Zebraliśmy kilkaset podpisów. Skierowaliśmy w formie 

petycji do obecnych władz samorządowych w sprawie rozpatrzenia naszej 

prośby o to, aby Klimontów stał się miastem. Niestety była wielka dezinformacja. 

Ta dezinformacja polegała na tym, że mówiono, że nauczyciele stracą dodatek 

wiejski, że rolnicy będą płacić większy podatek, że mieszkańcy będą płacili 

większe podatki. I ta inicjatywa sprzed 13 lat zamarła. Dzisiaj mam wielką 

satysfakcję i bardzo dziękuję panu Przewodniczącemu, panu Wójtowi, szanownej 

Radzie, że podjęliście Państwo temat przywrócenia praw miejskich dla 

Klimontowa. Przejdziecie tą inicjatywą do historii jako samorząd, który rozpoczął 

trudny etap realizacji. Klimontów jak żadna inna miejscowość w województwie 

świętokrzyskim zasługuje na miano miasta. Układ urbanistyczny typowo 

nawiązujący do układu miast średniowiecznych - rynek, prostopadłe ulice do 

rynku. Struktura zatrudnienia mieszkańców – mieszkańcy pracują w usługach, w 

handlu, znikomy procent zajmuje się rolnictwem. Historia – tak bogatej historii z 

tak bogatym rodem Ossolińskich nie jedna miejscowość by nam zazdrościła. 

Myślę, że w niedługim czasie Klimontów tak jak Sandomierz ma miano 
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królewskiego miasta Sandomierz, będzie nosił miano książęce miasto Klimontów 

od księcia Jerzego Ossolińskiego, naszego wielkiego kanclerza. Już nie mówię o 

sprawie promocji i autorytetu jako miasto Klimontów. Spójrzmy na sąsiednią 

gminę Koprzywnica. Od momentu kiedy stała się miastem inaczej buduje swój 

imacz, inaczej dba o swoje miejsce na mapie województwa świętokrzyskiego. 

Najlepszym przykładem, że ściąga inwestorów to jest inwestycja, która w 

przyszłym roku będzie ukończona – największa przetwórnia owoców i warzyw w 

Europie, gdzie będą produkowali na potrzeby koncernu Pepsi Cola. W tym czasie 

kiedy my żeśmy zaniechali starania o prawa miejskie, w tym czasie prawa 

miejskie otrzymała m.in. Stopnica. W tym roku otrzyma Wiślica, Radoszyce, 

Łagów. Sąsiednie gminy to miasto mają Koprzywnica i Osiek. Dlatego mój apel 

jest do Państwa, do Rady i do społeczeństwa, abyśmy potratowali to 

priorytetowo, bo jesteśmy winni historii. Tak jak w 1869 r. grupa mieszkańców 

Klimontowa wystąpiła z petycją do cara o pozbawienie praw miasta Klimontów, 

tak teraz wystąpmy wspólnie jako Rada, jako mieszkańcy do Rady Ministrów o 

to, aby przywrócić nam należne prawa miejskie. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Rady – Dziękuję. Bardzo ładnie to pan powiedział i jestem 

również za tym. Myślę, że wiele osób, a może i wszyscy mieszkańcy i Klimontowa 

i gminy Klimontów są za tym, żeby faktycznie przywrócić Klimontowowi prawa 

miejskie. Skoro, jak tu pan redaktor powiedział, Koprzywnica ma prawa miejskie, 

Osiek ma, wymienił jeszcze parę miejscowości to myślę, że Klimontów bardziej 

jeszcze zasługuje na przywrócenie praw miejskich niż w Koprzywnicy, bo oni 

uzyskali nie przywracali. Również i Osiek - zabudowa, tradycja itd. Na temat 

muszą się wypowiedzieć ludzie jak to słyszeliśmy. Dyskusja na ten temat ma być 

nie tylko w Klimontowie, ale również w całej gminie. To musi być dokładnie 

zrobione i mają być głosy za, i przeciw i to ma być udokumentowane. Może 

Państwo tu będący na sali zechcą się wypowiedzieć również na ten temat. 

Dopuszczam do głosu na ten temat bez składania kart.  

Pani xxxxxx, - Jako mieszkanka Klimontowa, tu się urodziłam, jako lokalna 

patriotka tej miejscowości bardzo popieram projekt. Z tym projektem wyszedł, 

trudno jest mi dziś powiedzieć, podejrzewam, że to jest właśnie działanie pana 

xxxx xxxxx.  

Pan Przewodniczący Rady – Między innymi. 

Pani xxxxx, - Tak myślę. W związku z tym będziemy mieć pana Marka 

Goździewskiego nie Wójta, ale Burmistrza miasta Klimontów. I to jest bardzo 

dobra wiadomość. Starajmy się rzeczywiście poprzeć tę inicjatywę, tym bardziej, 
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że te warunki do których jak już wczytywałam się i które pan wyjaśnił. Klimontów 

spełnia wszystkie te punkty, które potrzeba. A zatem dołączymy do grona miast 

w województwie świętokrzyskim i na ten czas jeżeli chodzi o Radoszyce, Łagów, 

Wiślica one wejdą od 1 stycznia 2018 r. i wówczas będzie w świętokrzyskim 36 

miast. Bardzo dziękuję, bardzo popieram, jeżeli potrzeba bardzo będę chętna 

udzielić jakiejkolwiek pomocy.  

Pan xxxx, - Panie Przewodniczący, szanowna Rado. Dziękuję serdecznie, że Rada 

Gminy dzisiaj podejmie taką decyzję. Nie zgodzę się z tym panie Przewodniczący, 

że przedtem jakieś tam podejmowane były kroki. Nie było podejmowanych 

żadnych dlatego, że nasz wizerunek by na to nie pozwolił, dlatego, że procedura 

bierze w górę, że są wykończone ulice, że szkoła pięknie wygląda jedna czy druga. 

I mamy dzisiaj się czym pochwalić proszę Państwa. Mamy fajne foldery, plakaty 

itd. Tym możemy się poszczycić dlatego pani Wojewoda weźmie to pod uwagę. 

Odnośnie wypowiedzi pana redaktora xxxxxx. 2 stycznia 2004 r. kiedy mieliśmy 

uroczystość, gdzie na nas jako organizatorów nasyłano nawet policję, żeby 

rozgonić tę inicjatywę. Pokryłem wszystkie koszty, porobiłem wszystkie plakaty 

itd. Myślę, że pan xxxxx nie zaprzeczy temu. Tak jak fajerwerki, które czekały do 

którejś tam godziny, żeby wystrzelić je do kościoła, bo wtedy nie były jeszcze te 

okna uszczelnione. Jako jedyny przyczyniłem się do tego, żeby ten kościół nie 

spłonął. Proszę Państwa dziwi mnie fakt, że akurat tutaj dlaczego pan xxxxx 

bierze udział i jako pierwszy człowiek wyraża taką opinię. I to mnie denerwuje, 

dlatego że są tacy sami redaktorzy u nas na terenie gminy Klimontów, którzy na 

pewno cieszą się lepszą reputacją jak pan xxxx. Myślę, że nie tędy droga panie 

xxxx. Troszeczkę głowę trzeba spuścić to co pan kiedyś robił, a co pan robił to pan 

wie. Proszę Państwa wiem ile ja akurat gnębiony przez to, że podejrzewano, że 

ja byłem jakimś tam tajnym współpracownikiem służb przedtem PRL-owskich. 

Oparło się to jeden sąd, drugi sąd, trzeci sąd uniewinniony aż poszło do Sądu 

Najwyższego. 

Pan Przewodniczący Rady - Ale to nie temat jest. Temat to prawa miejskie. 

Krótko i węzłowato.  

Pan xxxxx, - Panie Przewodniczący zapytuję dlaczego akurat wytypowano pana 

xxxx xxxx. Ten człowiek dla historii Klimontowa na pewno nie przyczyni się jako 

bardzo dobry obywatel, tylko jako wróg gminy Klimontów. Udowodnię to proszę 

Państwa. Zresztą mam tutaj w teczce. Wystąpiłem do Instytutu Pamięci 

Narodowej po prostu, żeby można było zobaczyć ile ten człowiek krzywdy zrobił 

dla gminy Klimontów i na pewno do tego dojdę. Panie Przewodniczący, 

szanowna Rado, szanowni Państwo. Popierajmy ten wniosek, to co było 
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powiedziane, co powiedział pan Przewodniczący, pani xxxxx czy pan dziennikarz 

xxxxx xxxxx jest to słuszna inicjatywa i ja wszystko zrobię i będę wszędzie chodził 

i mówił, że prawa miejskie dla miejscowości Klimontów należą się już proszę 

Państwa od dawna. Nie mamy się czego wstydzić. Dziękuję bardzo.  

Pani radna Hakamäki, - Nie będę polemizować z wypowiedzią pana xxxxxx, bo 

to nie miejsce i za poważne zgromadzenie. Natomiast chciałam podać, że jeżeli 

chodzi o prawa miejskie to tu nie chodzi o prestiż miejscowości. Tu przede 

wszystkim chodzi o możliwości ekonomiczne pozyskania inwestora, ale 

najważniejsze jest to, że Klimontów spełnia wszystkie wymogi, które są stawiane 

przez Radę Ministrów. Podam jeszcze tak w skrócie, bo przygotowałam sobie 

taką kwintesencję wypowiedzi pani xxxxxw podpunktach. Dlaczego możemy 

starać się o prawa miejskie. Powiem inaczej – musimy spełnić, żeby je uzyskać. 

Po pierwsze liczba mieszkańców nie może być mniejsza niż 2 000. To jest raczej 

do spełnienia. Następnie – ewentualne posiadanie praw miejskich w przeszłości. 

Takowe prawa miejskie Klimontów posiadał i to jest atut jeżeli chodzi o 

przywrócenie praw miejskich. Następnie – utrzymywanie się z działalności 

pozarolniczej przez przynajmniej 60 % mieszkańców. Kolejne – brak zabudowy 

zagrodowej w części miejskiej oraz posiadanie wyodrębnionego centrum. Tu się 

właśnie te urbanistyczne walory kłaniają czyli rynek z uliczkami dojazdowymi. 

Ważne jest również posiadanie niezbędnej infrastruktury technicznej, w tym 

wodociągów i kanalizacji. To również spełniamy. Wymieniają jeszcze dodatkowo 

chodniki , drogi itd. Podkreślają również zabytki czy jakieś pomniki kultury, wiary 

itd. Mamy kościoły, mamy synagogę, która również w tym wypadku jest atutem. 

Proszę Państwa dlaczego musimy walczyć o prawa miejskie?. Proste przykłady z 

historii współczesnej. Nie posiadamy Posterunku Policji – przeszło do 

Koprzywnicy dlatego, że Koprzywnica jest miastem. Zabrano nam listonoszy – 

skomasowano służby doręczeń w Koprzywnicy. Dlaczego ?. Dlatego, że 

Koprzywnica jest miastem. Natomiast potraktowani zostaliśmy po macoszemu. 

Musimy odbudować te instytucje panie Bień. Wiem, że to nie pana wina. Taka 

była polityka rządu.  

Pan Bień, - To dlaczego pani patrzy na mnie.  

Pani radna Hakamäki, - Bo pan mi się podoba. Pan wie o tym doskonale. Jeżeli 

chodzi o policję i listonoszy czyli po prostu przywrócenie pełnego statutu poczty 

tutaj w Klimontowie to niestety panie Wójcie, ale będziemy musieli walczyć. 

Dlatego, że jednym z warunków jeżeli chodzi o punktowanie w sprawie 

przywrócenia praw miejskich jest również posiadanie instytucji o zasięgu poza 

lokalnym. To jest bardzo ważne, ale to ja tyle. Dziękuję.  
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Pan radny Bargiel, - Nie będę się powtarzał. Ja tylko chcę powiedzieć Państwu, 

że oczywiście tak Klimontów powinien być miastem. Panie Wójcie tu od razu 

trzeba zwołać zebranie, może za tydzień, może za dwa, żeby mieszkańcy też się 

mogli wypowiedzieć. Tak przed chwilką Halinko walczyliśmy o tych 

przedsiębiorców, no nie do końca walczyliśmy. Jak będzie miasto czy to akurat 

tak będzie ?. Panie Wójcie bardzo proszę o termin spotkania dla Klimontowa, a 

później oczywiście dla innych miejscowości. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady, - Dziękuję bardzo. Jest ktoś z Państwa jeszcze ?. 

Proponuję tak. Może byśmy jako Rada, bo od Rady to zależy, przegłosowali czy 

się bierzemy za to czy nie bierzemy się. Kto jest za tym, żeby podjąć działania na 

temat przywrócenia praw miejskich dla Klimontowa ?.  

Za: 10, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. W głosowaniu wzięło 

udział 10 radnych.  

Wniosek przeszedł. Rada zdecydowała o rozpoczęciu działań celem przywrócenia 

Klimontowowi praw miejskich.  

Pan radny Lipiec, - Wszyscy mówią tutaj o Klimontowie, żeby przywrócić prawa 

miejskie i bardzo dobrze. Też się z tym zgadzam, ale nie wolno zapominać o 

Ossolinie. Pan xxxxxx przedstawił, że w 1604 r. w styczniu Jan Zbigniew Ossoliński 

założył ten Klimontów, ale później jego syn Jerzy Ossoliński założył też miasto 

Ossolin. Nie mówię, żeby tam miasto robić znów, tylko proszę o podjęcie takiej 

inicjatywy, żeby zrobić w końcu ten szlak rodu Ossolińskich po naszym regionie. 

I żeby połączyć Ujazd, Ossolin, Klimontów, Iwaniska, bo tamten Wójt pan Marek 

Staniek z naszym Wójtem mają bardzo dobre relacje i panie Wójcie jak już to 

byłoby miastem, może by tu jakaś trasa turystyczna, nie mówię, żeby odkopywać 

cały Klimontów, rynek, ale wiem, że takie działania już pan wstępnie rozpoczął i 

z Wójtem Iwanisk w tym temacie współpracuje. Tylko żeby je urzeczywistnić i o 

tym Ossolinie nie zapominać. Ksiądz Wawrzyniec Kukliński 100 lat temu o 

mieszkańcach Klimontowa napisał piękną książkę „Klimontów, miasto prywatne 

i jego dziedzice”. M.in. w kronice diecezji sandomierskiej jest duża wzmianka o 

naszych mieszkańcach. Widzę tu różnych, kto ich bardzo lubi, kto ich mniej lubi. 

Może przy innej okazji pozwolę sobie ich zacytować o mieszkańcach piękny 

fragment, bo podobno geny dziedziczy się po przodkach, ale nie dzisiaj. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady, - Dziękuję bardzo. To wszystko na zaś. Najpierw 

weźmy się za Klimontów. Jeżeli Klimontów będzie miastem dopiero będziemy 

działać dalej i to co powiedział pan Piotr słuszne jest jak najbardziej. Myślę, że od 

dnia dzisiejszego wszyscy się weźmiemy do pracy. To co mogą robić oczywiście. 
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A to panie xxxxx, że inicjatywa pana xxxxx xxxxxx to nie jest jego inicjatywa. On 

by nie zmusił mnie, żebym ja podejmował sprawę na sesji dzisiejszej. Faktycznie 

rozmawialiśmy na ten temat i pan xxxxxx bardzo mądrze przedstawiał sprawę i 

ja przychylam się do tego. I stąd podjąłem właśnie sprawę na sesji dzisiejszej. 

Myślę, że już pora na to, żeby podjąć sprawę przywrócenia praw miejskich dla 

Klimontowa.  

Pan xxxxx, - Trzymam pana za słowa, to co pan w gazecie pisał. Czytałem wywiad 

z panem. Tylko szkoda, że gmina ma zapłacić prawie 500 zł za to.  

Pan Przewodniczący Rady, - Będzie płacić ?.  

Pan xxxxx, - Tak.  

Pan Przewodniczący Rady, - Ale ile ludzie mieli uciechy, czytali. Radni też mają 

wywiady i nie wiem czy to płaci gmina czy nie. Nie interesowałem się tym.  

Pan Przewodniczący Rady złożył w imieniu własnym i całej Rady najlepsze 

życzenia imieninowe wszystkim Andrzejom.  

 

Do punktu 15 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady przedstawił korespondencję: 

1.Pismo Komendanta Powiatowego Policji w Sandomierzu z prośbą o rozważenie 

możliwości uczestniczenia w 2018 r. w pokrywaniu wydatków Policji: zakupu 

samochodu służbowego, zakupu alkomatu, systemu służb ponadnormatywnych 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy nie przychyla 

się do tego wniosku. 

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego odrzuciła 

prośbę.  

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna podobnie jak poprzednie Komisje  

odrzuciła prośbę.  

2.Pismo pana Mirosława Puto o zmianę wysokości prowizji z tytułu 

prowadzonego inkasa podatków rolnego, od nieruchomości i leśnego. 

Opinie Komisji Rady: 
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Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy rozważała 

pismo i stwierdziła, żeby poddać wszystkie inkasa analizie i ewentualnie jak jest 

sytuacje, że jest krzywdzące to poprawić. 

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego także prosi o 

analizę inkasa dla wszystkich sołtysów i jeśli gdzieś jest krzywdzące to inkaso to 

podnieść.  

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna nie podjęła w tej sprawie żadnego 

wniosku, ponieważ sprawa została skierowana do Wójta Gminy jako organu 

wykonawczego i czeka na jego opinię w tej sprawie.  

Pan Przewodniczący Rady – Panie Wójcie proszę to przeanalizować faktycznie. 

Rozumiem, że jeśli miejscowość jest duża, zbiera się sporo to inkaso jakieś 

będzie. Jeżeli jest mała miejscowość to faktycznie jak procent ma niewielki to nie 

zbierze za wiele. To jest do przeanalizowania. Udzielam głosu pani xxxxxx, bo 

złożyła pismo.  

Pani xxxxx, - Witam panów Wójtów, pana Przewodniczącego, Radę i gości 

zaproszonych, Ci którzy jeszcze zostali. Powrócę do artykułów w Super Corso. We 

wrześniu piękny wywiad z panem Wójtem Markiem i jest to niełatwa sprawa 

rozmawiać, a potem zrobić obszerny piękny artykuł o tym co pan Wójt zrobił, 

robi i o przyszłych planach. Bardzo mi się to podoba. Następnie pan 

Przewodniczący – również rozmowa pana redaktora, a potem przelanie to na 

szpaltach gazety, a potem artykuł z tego duży stworzyć to jest niełatwa sprawa. 

Pan xxxxx sobie z tym poradził. To jest ważne. Wiemy co się dzieje w gminie. Tak 

jak kiedyś mówiłam nie wszyscy mają internet i cieszą się, że mogą przeczytać 

ważne sprawy z naszej gminy. Nie ma pani xxxxx, ale muszę powiedzieć, że 

ośmieliła się i cokolwiek zaczyna pisać w Głosie Klimontowa. Jeśli można prosić 

o przekazanie dla pani xxxxx tej informacji to niech jeszcze więcej zacznie, 

dlatego że jest o czym pisać. I o działaniach pana Wójta rzeczywiście dużych, 

wspaniałych, ze zdrowym podejściem do tematu jest o czym poczytać a to także 

jest promocja naszej gminy. Temat obwodnica – serdecznie zwracam się do 

wszystkich, którzy zaczynają się bardzo niepokoić o obwodnic. Aż dziwię się, że 

ci wszyscy, którzy w tej chwili chcą się ogrzać w cieple obwodnicy nie mieli 

odwagi upominać się o to kilka czy kilkanaście lat wstecz i zabiegać o to. 

Natomiast teraz ma być obwodnica szybko. Dopiero miliony się znalazły na 

obwodnicę wczoraj, do dzisiaj żeby było to wszystko zaczęte, a jutro skończone, 

żebyśmy już wszyscy mogli cieszyć się obwodnicą. Proszę Państwa nasz pan Wójt 

działa w obwodnicy dopiero trzy lata. Proszę się po interesować obwodnicami w 
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Polsce, w naszym rejonie świętokrzyskim, na wschodzie Polski. Te wszystkie 

dokumenty, te wszystkie rzeczy, które są potrzebne to wszystko trwa. To jest 

okres 5 – 6 lat. Pan Wójt po trzech latach ma bardzo duże osiągnięcia, bądźmy 

spokojni. Powiem szczerze, że mnie jako przewodniczącą stowarzyszenia 

wpierania budowy obwodnicy dla Klimontowa szereg osób, może to ostatnio to 

była już siódma czy ósma osoba, proszą o zrobienie blokady czy też pikiety. Ja się 

tym bardzo denerwuję. Mam swój rozum i jeżeli dojdzie do takiej potrzeby, 

według własnego rozumu i rozeznania, a raczej mam spore, zabiorę się do tego 

zadania, ale to nie może być tak, że ktoś mnie prowokuje, że to są jakieś gry, 

gierki czy inne intrygi. Naprawdę potrafię analizować sytuację i przysięgam tutaj 

panu Wójtowi i państwu tutaj i następnym, którzy będą mnie prosić a dziwić się 

będą, że nie chcę przystąpić – nie przystąpię do blokady czy też … . Gratuluję 

państwu radnym pojawienia się na szpaltach gazety, nie tylko Echo Dnia. Są trzy 

osoby, które zajęły pierwsze, drugie, trzecie miejsce. Po analizie tych artykułów 

dochodzę do wniosku, że zabrakło tam takiej kindersztuby. Państwa osiągnięcia 

to jest współpraca z panem Wójtem i wypadało rzeczywiście poprosić, 

przedstawić i podziękować, że te wyniki które mamy to są dzięki dobrej 

współpracy z panem Wójtem Markiem Goździewskim. Pozdrawiam. Dziękuję.  

Pan xxxxxx, - Dziękuję pani, że pani nie będzie blokować. Ja również, bo jestem 

za tym, żeby w końcu coś się działo. W tej prawie, bo jak się okazuje tamta Rada 

i tamten Wójt również dużo środków finansowych przeznaczyli, jakoś to się 

wlecze, gdzie te środki są nie wiadomo, gdzieś tam na innych inwestycjach. 

Chciałem oznajmić poza budżetem, że w związku z duża ilością telefonów 

odnośnie kandydowania w zbliżających się wyborach oczywiście mówię, że będę 

kandydował. Jesteśmy panie Przewodniczący chyba jedną z najbardziej 

zadłużonych gmin w województwie świętokrzyskim. Gratuluję panu Wójtowi 

oraz radnym, którzy popierali wniosek o zaciągnięcie tak dużego kredytu. 

5 000 000 zł proszę Państwa. To wszystko będziemy musieli my spłacać. Szkoda, 

że się nie mówi, że nie ma pana xxxxxx to bym zapytał, jeszcze odsetki to nie 

będzie ileś tam milionów tylko trzeba dodać ileś milionów to wyjdzie kredyt 

około 15 – 16 000 000 zł. Szkoda, że nie ma pani Skarbnik, bo może coś by 

powiedziała. Oczywiście musimy pospłacać zobowiązania, które są realizowane. 

Odnośnie jeszcze gazety Super Corso – szkoda panie xxxxx, że pan jako 

mieszkaniec Klimontowa, nie ma do pana żalu, tylko, że troszeczkę pan też od 

siebie powinien zrobić, troszkę napisać a nie za każdy artykuł brać pieniądze. 

Super Corso teraz się przekształciło. Niestety za taki wywiad z tego co uzyskałem 

informacje płacimy około 400 zł plus VAT. Także to co czytamy proszę Państwa 

to nie darmo, bierzemy gazetę darmo, ale gmina płaci. Przekazuje to oczywiście 
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na Gminny Ośrodek Kultury. Zrobiono taki myk, że zwracałem się z pismem do 

Urzędu Gminy jakie koszty ponosi gmina – nie ponosi, tylko ponosi GOK, ale 

proszę Państwa są zmiany w budżecie, o których nie wiemy co jest, jak to dzisiaj 

miało miejsce. Przekazuje się środki finansowe, żeby m.in. takie sprawy tu 

pozałatwiać. Do końca roku będzie to kwota około 20 000 zł. To są proszę 

Państwa Wasze podatki. Panie Wójcie prosiłem pana, żeby pan mi powiedział 

troszeczkę na temat dochodów z targowicy. Słyszę, że dochody planowane to 

280 000 zł. Gdzie się podziały te tysiące, bo oddaliśmy pani, nie będę mówił 

nazwiska, gdzie była dzierżawa z gruntów. Ale miałem sobie możliwość akurat w 

tamtym tygodniu przejść sobie po placu targowym – proszę Państwa tam jest 

naprawdę dużo stanowisk, które dzisiaj zbierają podmioty, które nie powinny się 

tym zajmować. I gmina traci ogromne pieniądze. Jak ja bym był na pewno by było 

z targowicy, nie kiwaj pan panie Wójcie tylko pan się przejdź i zobacz jak proszę 

pana jak na targowicy robią interesy prywatni, co jest zadaniem własnym gminy. 

Nie 280 000 zł. Zwrócę się publicznie, żeby pokazali od początku jakie były 

dochody z utargów z targowicy. Nie będę mówił nic o obwodnicy. Pragnę, żeby 

ta obwodnica była. Wszystko zrobię, żeby była. Proszę Państwa brud na ulicach 

– proszę się przejechać ul. Sandomierską, oczywiście pozmiatane kupki i 

niepozbierane. Grupa interwencyjna idzie, sprząta ulicę ale zaczyna od 

targowicy. Chcę przypomnieć, że ul. Sandomierska to jeszcze troszeczkę dalej 

jest. Robicie mi na złość, że wynajmuję faceta, czy sam nawet nie wstydzę się 

tego również posprzątam ulicę na 11 listopada, na jakiekolwiek święto czy nawet 

tak, żeby było schludnie. Zapytam co z nielegalnym wysypiskiem śmieci na ul. 

Sandomierskiej ?. Słyszałem, że jakieś tak kary, nie kary a wysypisko w dalszym 

ciągu się powiększa. Proszę zobaczyć co tam się dzieje. Co z kanalizacją to mogę 

się domyśleć. Pan Wójt już mówił i cieszę się bardzo, że było przekazanie placu 

budowy. Ludzie też się pytają kiedy będzie. Gdzieś tam ciężarówka podjechała, 

zaczęli wysypywać no myślę zaczną budować. Okazuje się, że niestety w tym roku 

nie uda im się zacząć. Mam nadzieję, że na przyszły rok to będzie już chyba za 

pana xxxxxx jako Wójta, za mnie jako Wójta i za pana Goździewskiego jako Wójta 

dojdzie ta realizacja tego zadania do historii. Sprawa budynku w Olbierzowicach 

– pamiętacie z tego miejsca przyszedł pan, który przyniósł panu 

Przewodniczącemu papier, że jest zainteresowany kupnem tego budynku. 

Ogłoszenie było, że do sprzedaży jest budynek. Panie Wójcie ja uważam, że jak 

wtedy zabrał głos pan Orłowski, żeby przedyskutować temat budynku w 

Olbierzowicach, padły głosy, że nie bo już mamy jakiegoś kupca itd. i wszystko 

siadło. Cieszyliśmy się, że ten budynek który jest zmorą dla gminy stanie się już 

historią. Jak się okazuje nie. Proszę Państwa poszło to na przetarg, gdzie w tym 
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przetargu nie można było tego pisać panie Wójcie, czy nie, że mogła kupić tylko 

taka osoba, która jest zameldowana na terenie gminy Klimontów. Tak to było 

napisane w tym przetargu. Proszę Państwa ja nie mówię, może akurat pan Wójt 

ma rację, tylko że nie wiem czy akurat była tu taka potrzeba. I ta osoba, która 

była bardzo zainteresowana, wiem o kogo chodzi, ale nie będę mówił nazwiska, 

nie była 3 lata zameldowana na terenie gminy Klimontów i przetarg przepadł. Ja 

się nie boję tego, bo mam na to dowody i taka jest prawda. Myślę, że należałoby 

do tego jeszcze raz powrócić, może jeszcze raz przetarg za te sto parę tysięcy 

ogłosić. Może ten człowiek, który tu stał, który dał pismo, że jest zainteresowany 

kupnem to trzeba było z tego skorzystać, a nie warunkować, że to musi być 

mieszkaniec gminy Klimontów. Kogo dzisiaj stać z terenu gminy Klimontów, ja 

nie mówię u nikogo w kieszeni nie siedzę, ale odważając się na takie inwestycje, 

że zrobić taki dom starców to trzeba proszę Państwa mieć naprawdę dużo kasy. 

Trzeba mieć takiego samozaparcia, żeby za to się wziąć a teraz słyszę, że 

wniosków nie ma. Był – tu na przykład miejsce dla seniorów. Proszę Państwa 

wyremontowaliśmy tutaj Bibliotekę, gmina dołożyła 20 000 i powstało piękne 

miejsce. Cieplutko, gaz itd. Trzeba proszę Państwa pomagać, ale trzeba też mieć 

oczy szeroko otwarte jak to zrobić, żeby było dobrze. Pomagaliśmy z ul. 

Żeromskiego – nie będę nazwiska wymieniał, gdzie gazety się rozpisywały, pożar 

był itd. My też zebraliśmy kupę pieniędzy. My daliśmy 10 000 zł, Wojewoda 

dołożyła 5000 zł, budynek poprawiono i mieszkają osoby. A tutaj można było to 

zrobić jako miejsce dla seniorów. Szkoda, że nie ma tutaj pani Skarbnik, w 

związku z tym, że jest usprawiedliwiona, urodziła dziecko – życzę jej wszystkiego 

najlepszego, żeby dziecko się chowało, żeby było mądre takie jak pani Skarbnik. 

Na koniec panie Przewodniczący powiem panu takie słowo. Spieszyliśmy się na 

godz. 12 – tą. Teraz to musztarda po obiedzie. Tylko panie Przewodniczący jak to 

jest traktowane. Wczoraj mieliśmy pogrzeb bardzo zasłużonego człowieka dla 

gminy Klimontów pana śp. Xxxxxx xxxxx. Oczywiście byłem na pogrzebie, 

widziałem co z grubsza kto był na tym pogrzebie. Nie w tym rzecz proszę 

Państwa. Panie Przewodniczący skoro się traktuje przykładowo niektórych, że 

uczci się minutą ciszy to człowiek, który był zaangażowany dla Klimontowa i 

gminy Klimontów, był nauczycielem i również był pracownikiem Urzędu Gminy, 

bo pełnił funkcję Sekretarza, składa się życzenia imieninowe Andrzejom, do 

których się przyłączam, ale powinno się pamiętać również o takich ludziach i 

uczcić przynajmniej chwilą milczenia dla takiego człowieka jakim był pan xxxxx 

xxxxx. Dziękuję serdecznie.  

Pan Przewodniczący Rady, - Dziękujemy,. Dobrze, że pan od czasu do czasu 

poucza kogoś, ale mnie na pewno pan nie pouczy. Ja wiem co mam robić i gdy 
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wyniknie potrzeba takiego działania to ja go czynię. A tu uważałem, że nie 

zachodzi potrzeba. Pan xxxxxxx był trochę Sekretarzem nawet nie jedna 

kadencję, w Radzie nie był a to jest sesja Rady. Pan Wójt proszę.  

Pan Wójt Goździewski, - Szanowni Państwo na bieżąco odpowiem. Pani xxxxxxxx 

pytała o obwodnicę. Jeśli chodzi o obwodnicę proszę Państwa to prace trwają na 

bieżąco. Jednostka projektowa firma Lispus dnia 14 listopada jeszcze dosyłała 

dodatkowe uzupełnienia do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Czyli cały 

czas te prace są w toku. Pieniądze nie przepadły. To jest nieprawda co pan 

Ryszard, że przepadły gdzieś pieniądze. To jest nieprawda. Pieniądze są. 

Realizujemy cały czas tę koncepcję, nie tak jak poprzednio było 8 lat , ale cały 

czas posuwamy się do przodu. Na koniec kadencji mojej za rok będę się szczycił 

tym, że dla Klimontowa jest zrobiona koncepcja, poszło to na przetarg i wreszcie 

dopiąłem swego. Mimo, że nie mieszkam tu w centrum w Klimontowie, na czym 

by mi zależało, ale chcę dla miasteczka jak najlepiej.  

Pan xxxxx, - Ale po ulicach pan chodzi po kostce, a przedtem to zęby mógł pan 

sobie wybić.  

Pan Wójt Goździewski, - Ale przypomnę, że jeśli chodzi o rewitalizację też 

złożyłem wniosek i będziemy rewitalizować Klimontów, żeby błyszczał nam. 

Myślę, że będą się mieli mieszkańcy czym poszczycić jeśli skończymy ten wniosek 

rewitalizacyjny i będzie to wszystko pięknie nam wyglądać. Szanowni Państwo 

jeśli chodzi o obwodnicę to wspomniałem czekaliśmy na opinię z RDOŚiu, ale 

okazało się jeszcze taka drobna poprawka i firma Lispus dosyłała uzupełnienie 14 

listopada. Mam nadzieję, że były to ostatnie dwa drobne tematy jeśli chodzi o 

jeszcze takie dodatki. Chodziło tu o bodajże o parking dla tirów i podczyszczenie 

wód opadowych. Komplet dokumentacji jest już w RDOŚiu. Lada chwila ta 

koncepcja będzie. Potem rozmawiałem z Marszałkiem poddajemy to pod 

przetarg. Zrobimy takie piękne przekazanie, żeby wszyscy widzieli, że ta Rada 

Gminy ten Wójt przyczynili się do tego, żeby w tym temacie ruszyło coś w 

Klimontowie. Kochani teraz sprawa kolejna – tu pan xxxx mówił mi o jakimś 

kredycie, że zaciągamy na następne kadencje. Tak proszę Państwa zaciągamy. 

Wszystkie samorządy zaciągają. Tak jak mówił tu mój Zastępca inwestycje 

15 000 000 zł w tym kredyt 5 000 000 zł. Reszta dodatek, o który warto sięgnąć 

to jest 10 000 000 zł z zewnątrz. To jest jedyna szansa proszę Państwa oprócz 

tego, które mamy w zadatku te wszystkie wnioski. Mimo, że teraz bliżej końca 

kadencji konkursy uruchamia właśnie Marszałek. Dlatego tak się dzieje, ale 

będziemy jeszcze o kolejne środki występować. Spłacamy kredyt, który 

zaciągnęła poprzednia Rada na czele z poprzednim włodarzem ponad 9 000 000 
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zł, co spłacamy po 1 100 000 zł. Proszę Państwa w następnym roku zejdziemy do 

sześciu i weźmiemy pięć. Także tak to wypada. Jeśli chcemy inwestować, chcemy 

robić kolejne inwestycje ze wsparciem unijnym to nie możemy przepuścić tej 

okazji. Proszę Państwa to co zaplanowane jest w budżecie i w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej to ta sama spłata po 1 100 000 zł wydłużona jest ta spłata 

tak, żeby gmina mogła na bieżąco realizować budżet i również w przyszłości 

jakieś inwestycje. Tak jak do tej pory przez te trzy lata szanowna Rado spłacacie. 

Jest to przemyślane. Nie ma tu nic na wyrost. W tym czasie uruchamiane są 

konkursy i wszystkie gminy podpierają się kredytem, bo bez tego nie można by 

nic zrobić. Do tej pory tak jak widzicie realizujemy szereg inwestycji drogowych. 

Które konkursy są ogłaszane to staramy się aplikować, żeby pozyskać jak 

najwięcej tych środków. I mamy taką okazje do 2020 roku jeszcze. Dlatego nie 

możemy tego przepuścić. Jeśli chodzi o pieniądze na Eksta Corso to pięknie nas 

reklamuje. Mamy Głos Klimontowa, który reklamuje nas tu lokalnie, promuje, bo 

musimy się chwalić tym co robimy. Sąsiedzi tak robią i my też tak robimy. Proszę 

Państwa musimy się promować, nie żeby wszystko tu się zatkało w tym naszym 

zaścianku. Super Corso reklamuje nas na powiaty sandomierski, staszowski, 

buski. Też Super Corso robi nam promocje i robi nam reklamę proszę Państwa. 

Nie można się zamykać tu tylko i wyłącznie w tym miejscu. Te wydatki, które są 

przeznaczone na nasz Głos Klimontowa w podsumowaniu z tymi wydatkami to 

są podobne kwoty jakie wydawane były w poprzednich latach. Nic nie 

wymyślamy, nie zwiększamy tego o 50 %. Trzymamy to w ryzach tak jak to było 

do tej pory. Także nieprawdą jest, że 20 000 zł jest wydane na Eksta Corso.  

Pan xxxxx, - Panie Wójcie mam tu dokumenty na to.  

Pan Wójt Goździewski, - Przygotuję to dokładnie ile w ciągu roku 

obrachunkowego było przeznaczone na Eksta Corso. Nie jest to 20 000 zł. Może 

pan zliczył sobie to przez trzy lata, to może tak. Proszę pana ja wolę się 

reklamować niż płacić adwokatom. Przygotuję ile pan stracił pieniędzy gminnych 

na adwokatów i przekaże tu Radzie jak chce pan dokładnie. Ja wolę się promować 

niż sądować. To jest moja dewiza.  

Pan xxxx, - Tylko, że pana asystent do tego doprowadzał. Trzeba było się bronić.  

Pan Wójt Goździewski, - Proszę Państwa teraz taka sprawa. Jeśli chodzi o 

dzierżawę – proszę Państwa nie słuchajcie tu rzeczy, że gmina coś tam nie zbiera 

bo dzierżawa jest puszczona. Nie ma. My opłatę targową niezależnie od 

lokalizacji stosik czy to jest na gruncie gminnym, czy na gruncie dzierżawionym 

czy na jakimkolwiek gruncie my opłatę targową mamy obowiązek zebrać. Nas nie 
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interesuje, że pan x czy y tam sobie jeszcze jakąś dodatkową opłatę zbiera, 

postojową czy jakąś. My mamy obowiązek zebrać opłatę targową, która 

zbieramy nie tylko z placu naszego targowego, ale też z całego placu ze 

wszystkich właścicieli. To jest nieprawda, że my nie zbieramy opłaty. Zbieramy. 

Jest tu radny i może to potwierdzić. Pan Ciach ma inkaso i zbiera,.  

Pan radny Ciach, - Wszyscy wjeżdżający na plac targowy, niezależnie czy handlują 

na placu pani xxxxxxxx czy u pana Goździewskiego są biletowi przy wjeździe a nas 

nie interesuje gdzie on wjeżdża. Jestem co wtorek tam i można spytać 

wjeżdżających, że my od każdego pobieramy opłatę.  

Pan Wójt Goździewski, - Także pobieramy wszystkie opłaty i nieprawda, że my 

tracimy na rzecz, bo my nie pobieramy u kogoś. Nie ważne czy to jest x czy y – 

my mamy pobrać opłatę targową. Tak też czynimy.  

Pan xxxxxx, - Skąd ta zniżka nagle ?. 

Pan Wójt Goździewski, - Nie ma żadnej zniżki proszę Państwa. Jeśli chodzi o 

wysypisko na ul. Sandomierskiej. Powołaliśmy tam komisję. Była tam komisja z 

gminy, przepatrzyła jeszcze to wysypisko, była zawiadomiona Policja. Wszczęto 

postępowanie, bo był w komisji mój Zastępca. Zrobili protokół z tego. Policja 

będzie tam monitować. Nie wiem co my możemy tam jeszcze zrobić. Jest to 

ogrodzone proszę Państwa. Ktoś przyjeżdża, ziemię wysypuje. Także była 

poinformowana policja. Co dalej z tym tematem, to musimy się zastanowić.  

Pan xxxxx, - Żeby tylko ziemia panie Wójcie to bym jeszcze brawo bił. 

Pan Wójt Goździewski, - Była ziemia, sam pan nawet tutaj jeden z radnych tam 

woził. Jeśli chodzi o budynek szkolny w Olbierzowicach proszę Państwa sytuacja 

jest taka. Dlaczego przetarg był tak napisany a nie inaczej. Proszę Państwa weszły 

przepisy o ustroju rolnym. I pytanie jest takie czy mamy ogłosić przetarg 

niezgodnie z prawem ?. Przepisy o ustroju rolnym wyraźnie określają osoby, 

które mogą w gruntach rolnych i częściowo rolnych brać udział w takich 

postępowaniach. Nie można tego było inaczej zrobić. Pytaliśmy, wysyłaliśmy 

pismo i do Agencji Rynku Rolnego i do kilku instytucji o wyrażenie opinii. I 

odpowiedzieli nam w ten sposób, że bezpieczniej jest gdy w tym przetargu będą 

takie klauzule, tak jak są w przepisach o ustroju rolnym. I tak też to było zrobione. 

Nie pozwalały przepisy w inny sposób zinterpretować tego przetargu i tak też 

zrobiłem. Staram się działać zgodnie z przepisami.  

Pan xxxxx - Panie Wójcie nie mógł kupić rolnik na przykład z Sandomierza ?. I trzy 

lata ?. 
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Pan Wójt Goździewski, - Proszę Państwa tak jak powiedziałem. To są przepisy o 

ustroju rolnym. Rolnik we naszej gminie lub sąsiedniej. Tak to określa ustawa. Ja 

nie dyskutuję z ustawami. Tak określa to przepis wyższy. My nic tu nie możemy 

wnieść swojego. Za chwilę jakby ta realizacja doszła do skutku ktoś z tych osób 

zgłosiłby to i taki przetarg trzeba by unieważnić.  

Pan xxxxx, - Ale napisane było, że musi być zameldowany trzy lata. 

Pan Wójt Goździewski, - Takie są przepisy powiedziałem. Nie, że ja ograniczam 

potrzeby czy nasze działania. To wynika z przepisów. Chciałem się odnieść do 

tych ostatnich wydarzeń jeśli chodzi o pogrzeb pana byłego Sekretarza. Była 

delegacja z Urzędu Gminy, był kupiony wieniec, wszyscy praktycznie z gminy 

uczestniczyli w pogrzebie. Proszę Państwa nie wiem co tu można jeszcze 

dokładać. Wydaje mi się, że uczciliśmy tego pana sekretarza tak jak potrzeba. I 

nie wiem czy tu jest głos taki, żeby nas jeszcze pouczać. Wszyscy jesteśmy ludźmi 

dorosłymi, odpowiadamy za siebie i chyba wszyscy wiemy jakie są potrzeby. 

Staramy się jako Urząd Gminy wychodzić na wprost tym potrzebom. Nas nie 

trzeba panie xxxxxx pouczać.  

Pan Przewodniczący Rady, - Nie nauczajmy się nawzajem jeśli taka potrzeba nie 

zachodzi.  

 

Do punktu 16 porządku obrad sesji 

Punkt ten zrealizowano łącznie z punktem 15.  

 

Do punktu 17 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że zrealizowano wszystkie punkty 
dzisiejszego porządku obrad i ogłosił zamknięcie sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Irena Lipiec        Czesław Fijałkowski 

 

 


